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PROTOKÓŁ IX/2019 
 

obrad IX Sesji Rady Miejskiej Leszna VIII kadencji, odbytej  
w dniu 30 maja 2019 roku w sali sesyjnej Urzędu Miasta Leszna  
ul. Kazimierza Karasia nr 15 w Lesznie, w godzinach od 14:00  
do 17:19. 

 
 
Pan Przewodniczący Tomasz Malepszy przewodniczy obradom IX Sesji Rady 
Miejskiej Leszna. 

 
  

Pkt 1. Otwarcie obrad. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Szanowni Państwo Otwieram obrady IX Sesji 
Rady Miasta Leszna. witam Radnych Miasta Leszna, witam Pana Prezydenta 
wraz z Wiceprezydentami i współpracownikami, witam mieszkańców Leszna, 
witam zaproszonych gości w osobach Komendanta Państwowej Straży Pożarnej 
Pana Macieja Wzdęgę. Witam również Komendanta Miejskiej Komendy Policji 
Pana Komendanta Pana Nowaka. Witam przedstawicieli Związków Zawodowych, 
Młodzieżowej Rady Miasta. Witam wreszcie również media leszczyńskie, lokalne 
media. Proszę Państwa Radnych o zalogowanie się do programu e –sesja i 
potwierdzenie swojej obecności. Stwierdzam, że w obradach IX Sesji Rady 
Miasta… obecnych jest w tej chwili 13 Radnych, czyli mamy ledwo quorum. 15, już 
15. Nieobecnych na tą minutę jest 7 Radnych. Mamy quorum, tak, że nasze 
obrady mają wymóg formalny. Szanowni Państwo mając na uwadze obowiązujące 
rozporządzenie, będę tutaj przynudzał, ale jest to w interesie wszystkich 
obecnych, zwłaszcza tych, którzy zamierzają brać udział czynny w obradach, 
niezależnie z jakiej pozycji, że obowiązujące rozporządzenie Parlamentu 
Europejskiego i Rady tzw. RODO, proszę wszystkich Państwa Radnych, jak 
również osoby biorące udział  w sesji naszej Rady, którzy będą zabierali głos o 
przemyślane wypowiedzi, aby nie narazić się na ewentualne konsekwencje 
związane z ujawnieniem danych osobowych.  Zgodnie z zapisami Rozporządzenia 
Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w 
sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych 
i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 
95/46/WE ogólne rozporządzenie o ochronie danych, RODO uczestnictwo w Sesji 
naszej Rady jest równoznaczne z wyrażeniem zgody na przetwarzania Państwa 
danych. Informuję Państwa Radnych, że nie wniesiono uwag do protokołu VIII 
Sesji naszej Rady. Proszę Państwa w programie e-sesja w punkcie 4 podjęcie 
uchwał w sprawach zostały umieszczone opinie stanowiska komisji przy każdym 
omawianym projekcie uchwały co Państwo Radni otrzymali. Otrzymaliście również 
państwo porządek obrad dzisiejszej Sesji został zamieszczony w systemie e-sesja 
oraz na stronach Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miasta Leszna. Pytam 
Państwa Radnych czy są uwagi do porządku obrad. Nie widzę. Przystępujemy 
zatem do realizacji porządku obrad dzisiejszej Sesji. 
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Porządek obrad ( jest na piśmie i stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu): 
 

1. Otwarcie obrad. 
2. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna. 

3. Informacja Prezydenta Miasta Leszna. 

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

1) uczczenia 30. rocznicy wyborów z 4 czerwca 1989 r. – DRUK Nr 140,     
2) zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2019 – DRUK Nr 119,  
3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2019-2048  

– DRUK Nr 120,  
4) udzielenia pomocy finansowej z budżetu Miasta Leszna na 2019 rok, na 

rzecz Województwa Wielkopolskiego – DRUK Nr  121, 
5) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w rejonie ulicy Antonińskiej, Alei Marszałka Józefa 
Piłsudskiego, Alei Konstytucji 3 Maja oraz w rejonie ulic: Ogrody, Jana 
Ostroroga i Adama Mickiewicza w Lesznie – DRUK Nr  122, 

6) wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny udziału wynoszącego 
423/11744 części w prawie własności nieruchomości położonej w Lesznie 
przy ulicy gen. Władysława Sikorskiego 6-8 – DRUK Nr  123, 

7) wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny udziału wynoszącego 
3370/170470 części w prawie własności nieruchomości położonej w Lesznie 
przy ulicy gen. Władysława Sikorskiego 26-30 – DRUK Nr  124, 

8) wzoru wniosku o wypłatę zryczałtowanego dodatku energetycznego – DRUK  
Nr 125,   

9) opracowania strategii wdrożenia możliwych, koniecznych i prawnie 
dopuszczalnych działań dążących do wyeliminowania ze stosowania na 
terenie miasta Leszna jednorazowych opakowań, naczyń i sztućców 
wykonanych z plastiku pn. „Leszno wolne od plastiku” – DRUK Nr 126, 

10) przyjęcia Programu Pomocy „Złota rączka” – DRUK Nr 127, 
11) nadania nazwy ulicy w rejonie ulic Osiedle Wieniawa i Kąkolewskiej – DRUK  

Nr 128, 
12) nadania nazwy ulicy w rejonie ulic Barbary Jeziorkowskiej, Zawiszy 

Czarnego i Myśliwskiej – DRUK Nr  129, 
13) rozpatrzenia skargi na działania Prezydenta Miasta Leszna – DRUK Nr 130, 
14) rozpatrzenia skargi na działania Prezydenta Miasta Leszna – DRUK Nr 131, 
15) rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Rodzinie w Lesznie – DRUK Nr 132, 
16) przekazania wg właściwości wniosku dotyczącego możliwości upublicznienia 

drogi wewnętrznej znajdującej się na działce nr 101 – DRUK Nr 133, 
17) przekazania wg właściwości wniosku dotyczącego wzrostu poczucia 

bezpieczeństwa w Lesznie – DRUK Nr 134, 
18) przekazania wg właściwości wniosku dotyczącego montażu modułowych 

toalet publicznych w Lesznie – DRUK Nr  135, 
19) przekazania wg właściwości wniosku dotyczącego zorganizowania w 2020 

roku w Lesznie integracyjnego placu zabaw dla dzieci, w tym dla dzieci 
niepełnosprawnych – DRUK Nr 136,  
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20) rozstrzygnięcia petycji dotyczącej rozwiązania kwestii niedawno 
odnalezionych kamieni nagrobnych po zlikwidowanych dawnych 
zabytkowych cmentarzach w Lesznie – DRUK Nr  137 , 

21) rozstrzygnięcia petycji dotyczącej godnego i trwałego upamiętnienia powrotu 
Leszna do Macierzy – do Rzeczypospolitej wznosząc pomnik roku 1920  
w miejscu, gdzie obecnie znajduje się pomnik "wdzięczności Armii 
Czerwonej" – DRUK Nr 138, 

22) rozstrzygnięcia petycji dotyczącej umieszczenia niedawno odnalezionych 
tablic nagrobnych, pochodzących z leszczyńskich cmentarzy, w Parku  
im. J. Heermanna – DRUK Nr 139. 

 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zakończenie. 

 
 

Pkt 2. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna. 
 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - W punkcie 2 informacja Przewodniczącego 
Rady Miejskiej za okres między Sesjami. Był to niewątpliwie bardzo pracowity 
okres przede wszystkim z racji intensywnej pracy Radnych, komisji związanych 
przede wszystkim z pracą i dyskusją nad  wykonaniem budżetu na rok 2018. 
Dyskusja, mogę powiedzieć, bardzo wielowątkowa, rzeczowa, racjonalna bez 
zbędnych emocji, ale z zaangażowaniem i odpowiedzialnością. Nie zgłoszono 
żadnych wniosków do złożonego przez pana Prezydenta wykonania budżetu za 
2018 rok. Natomiast bardzo dynamiczna praca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
Pięciokrotnie się Komisja spotykała stąd dzisiaj aż 11 projektów uchwał 
związanych z pracą tej Komisji. Maj to piękny miesiąc, ale również miesiąc, w 
którym sporo uroczystości państwowych przede wszystkim. Chronologicznie 1, 3 
maj bardzo bogaty program tych uroczystości dotyczących, związanych z 
uroczystościami, z tymi datami. No przede wszystkim 3 maj, uroczyste spotkanie 
tym razem w Miejskim Ośrodku Kultury, w którym to Ośrodku mogliśmy przekazać 
tytuły zasłużonych i honorowych obywateli Miasta Leszna. to decyzja Samorządu 
Miasta, ale również porozmawiać z tymi zaproszonymi na tą uroczystość gośćmi. 
Również uroczystości 1 i 3 maja bogaty kalendarz imprez sportowych, 
kulturalnych, na których mogliśmy się spotykać z mieszkańcami Leszna. 
Przepraszam. Jest jakiś problem? To jest przerwa. Oczywiście jak 3 maja no to 
też tradycyjnie msza św. Tym razem w Kościele naszej Bazylice Mniejszej, w 
Kościele św. Mikołaja. Na pewno wrażenie samej mszy św., ale  również 
mnogości pocztów sztandarowych. Te również uroczystości pierwszego i te 
majowe, zwłaszcza pierwszego maja związane były  z dwoma rocznicami 
ważnymi. 20 lat wstąpienia Polski do NATO i 15 lat obecności w Unii Europejskiej. 
Tutaj to jest datą 1 maja i stąd upamiętnienie również tej daty. 8 maja zakończenie 
II wojny światowej. Złożyliśmy wiązanki kwiatów pod pomnikami ofiar III Rzeszy, 
żołnierzy Garnizonu Leszczyńskiego. 15 maja spotkanie Zespołu do spraw 
nazewnictwa, bardzo takie, bym tu powiedział, wielowątkowe, dyskusja nad 
dwoma projektami uchwał, które dzisiaj są w programie tej Sesji, natomiast 
odłożone zostały decyzje dotyczące upamiętnienia dla życia społecznego, 
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gospodarczego Leszna Pana Leona Rozpendowskiego i uczczenia 100 – lecia 
niepodległości. Tutaj Zespół i sądzę, że my Radni będziemy dyskutowali jeszcze 
nad tym wykorzystaniem pierwsze stulecia wykorzystania niepodległości i to jest 
ubiegły i przyszły rok i właśnie wykorzystanie osoby Pana Leona 
Rozpendowskiego. Sprawy nie są jeszcze zamknięte w opinii Zespołu i, tak sądzę, 
Rady Miasta. W dniu 24 maja przekazałem  do Regionalnej Izby Obrachunkowej 
wniosek Komisji Rewizyjnej wraz z pozytywną opinią o udzielenie absolutorium 
Prezydentowi Miasta Leszna z wykonania budżetu za  2018 rok. Aktualnie 
oczekujemy na uchwałę RIO w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z 
wykonania z budżetu Miasta Leszna z rok 2018. Również informuję, że w dniu 27 
maja br. do Urzędu Miasta Leszna wpłynęło pismo Prezesa Sądu Okręgowego w 
Poznaniu Pana Sędziego Krzysztofa Lewandowskiego ustalające liczby ławników, 
którzy mogą być wybrani przez Radę Miejską Leszna. Przypominam, że wraz z 
pismem rusza kalendarz związany z wyborami ławników. Wraz z początkiem 
czerwca ogłosimy nabór. Informuję, że zgłoszeń będzie można dokonywać do 
dnia 30 czerwca tego roku oczywiście. Na początku czerwca ogłosimy nabór. Ze 
względu na kalendarz wyborczy proszę Szefów Klubów o zgłaszanie 
przedstawicieli  Klubów do pracy w Zespole Opiniującym, bo takie najpierw 
rekomendacje Zespołu Opiniującego to jest wymóg formalny. I informuję, że 
podczas czerwcowej Sesji, prawdopodobnie 25 czerwca uchwałą Rady Miejskiej 
powołamy Zespół opiniujący wybór ławników. 27 maja – miała miejsce kolejna 
edycja „Leszczyńskiego Becikowego”. Tradycyjnie odbyła się ta sesja w Miejskim 
Ośrodku kultury w Lesznie. Wzięło w niej udział około trzydziestu pięciu rodzin. W 
dniu 29 kwietnia – na moje ręce wpłynęła Uchwała Nr 9/590/2019 Kolegium 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 24 kwietnia 2019 roku w 
sprawie stwierdzenia , że uchwała Nr VII/90/2019 Rady Miejskiej Leszna z dnia 21 
marca 2019r. w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej Miasta Leszna 
na lata 2019-2048 została podjęta z naruszeniem przepisów prawa. Jednak to 
naruszenie ma charakter nieistotny. Kolegium wskazało na celowość dokonania 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej w celu doprowadzenia do jej zgodności 
z prawem i to jest w tej chwili realizowane. W dniu 27 maja też na moje ręce 
wpłynęła uchwała Nr 11/718/2019 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Poznaniu z dnia 23 maja 2019 roku stwierdzająca, że uchwała Nr VIII/101/2019 
Rady miejskiej Leszna z dnia 18 kwietnia 2019r. w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej Miasta Leszna na rok 2019, została podjęta z naruszeniem zasady 
spójności, uchwała narusza prawa w sposób nieistotny, wskazując jednocześnie 
na celowość doprowadzenia uchwały budżetowej do zgodności z prawem, co w tej 
chwili jest realizowane. W dniu 27 maja  do Biura Rady wpłynęło sprawozdanie z 
realizacji rocznego Programu Współpracy organów samorządowych Miasta 
Leszna z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 
ust. 3 Ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. To jest 
sprawozdanie Pana Prezydenta za rok 2018, ono jest do wglądu w Biurze Rady. 
Jest dość obszerne. Pokazuje jak miasto staje się coraz w większym stopniu 
obywatelskim, w coraz większym stopniu mieszkańcy Leszna działający w tych 
organizacjach czują się związani z tym co się w Lesznie dzieje i odpowiedzialni co 
się za to dzieje. Również informuję, że mam nadzieję, że dotarło już do tutaj 
obecnych zaproszenie na uroczyste spotkanie  z okazji 30. rocznicy częściowo 
wolnych wyborów, które odbędzie się w dniu 10 czerwca 2019 roku w poniedziałek 
o godzinie 13.00 w auli Wyższej Szkoły programie m. in. odczytanie 
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okolicznościowej uchwały Rady miejskiej Leszna i wystąpienie Pana Prof. 
Ryszarda Cichockiego. Mam nadzieję, że będziemy mogli w gronie tych 
najbardziej aktywnych mieszkańców Leszna, Radnych, wszystkich kadencji, tych, 
którzy w 1989 roku w czerwcu kierowali województwem, miastem tych, którzy od 
tego czasu decyzją Radnych otrzymali tytuły zasłużonych dla rozwoju Miasta, 
Honorowych Obywateli Miasta i tych którzy decydują o tempie rozwoju społeczno-
gospodarczego, w tym tutaj również obecnych współpracowników, czy 
pracowników samorządowych. Również w miniony piątek mieliśmy wyjątkową 
okazję uczestniczyć we mszy św. , która poświęcona była posłannictwu 
kapłańskiemu ks. Prałata Jana Majchrzaka proboszcza Bazyliki Mniejszej w 
Lesznie. Uroczystość wyjątkowa, na pewno wzruszająca do tego stopnia, że sam 
jubilat nie krył swego wzruszenia i woli bycia w Lesznie do końca swoich dni. Nie 
będę uprzedzał tego co powie za chwilę Pan Prezydent. Informuję również, że 
wszyscy Radni Rady złożyli oświadczenia majątkowe w terminie do 30 kwietnia, 
obecnie dokonywany jest rutynowy przegląd oświadczeń jedno z wykonań 
przekażę do Urzędu Skarbowego w Lesznie oraz zamieszczę treść Państwa 
oświadczeń majątkowych w Biuletynie Informacji Publicznej na stronie Miasta. 
Informuje również, że stosownie do wymogu wynikającego z art. 24i  ust. 2 ustawy 
z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym Wojewoda Wielkopolski 
potwierdził, że oświadczenie majątkowe Prezydenta Miasta Leszna i 
Przewodniczącego Rady Miejskiej zostały złożone na ręce Wojewody w 
ustawowym terminie. Przed nami na pewno dyskusja nad Raportem Miasta 
Leszna, który jest gotowy, przedłożony przez Pana Prezydenta będziemy 
prawdopodobnie w pierwszej dekadzie czerwca rozpoczniemy debatę nad tym 
Raportem. Termin Sesji Aboslutoryjnej tak jak powiedziałem na 25 czerwca. I 
wszystkie dokumenty i pisma, które tutaj przywoływałem znajdują się w Biurze 
Rady Miejskiej, niektóre są oczywiście publikowane. Czy do tak wyrywkowego 
raportu od poprzedniej Sesji Państwo Radni mają uwagi, nie tylko zresztą 
Państwo Radni. Proszę o zabranie głosu Pana Prezydenta. Miasta Leszna Pana 
Łukasza Borowiaka.  
 

 
Pkt 3. Informacja Prezydenta Miasta Leszna. 

 
Pan Prezydent Borowiak - Dziękuję Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 
szanowni Państwo przedkładam sprawozdanie z pracy Prezydenta Miasta Leszna 
w okresie od 19 kwietnia do 30 maja br. Pozwolicie Państwo, że też nie będę 
powielał tych informacji, które przekazał Pan Przewodniczący, w których 
uczestniczyliśmy razem, a skupię się na tych najważniejszych, istotnych 
sprawach, które pojawiły się, czy też miały miejsce w tym okresie. Warto zwrócić i 
podkreślić po raz kolejny wielkie serce wolontariuszy, a także pracowników 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie. Otóż 20 kwietnia w Wielką Sobotę rozdano 
210 koszyków wielkanocnych. Bardzo serdecznie dziękuję Pani Dyrektor, a także 
wszystkim wolontariuszom. Te paczki, czy te koszyki trafiły do osób starszych, 
samotnych i schorowanych. 20 kwietnia leszczyńscy filateliści wprowadzili do 
obiegu pocztowego okolicznościową kartkę pocztową i datownik nawiązujący do 
powrotu Błękitnej Armii generała Józefa Hallera do Polski. Leszno po raz drugi 
bierze udział w międzynarodowym projekcie pod nazwą Brave Kids i będzie 
gościło około 30 dzieci z całego świata, które mają zamieszkać w polskich 



6 
 

 

rodzinach. Aktualnie w ramach tego projektu trwa procedura poszukiwania 
chętnych rodzin. 29 kwietnia rozpoczęła się przebudowa ulicy Osieckiej w Lesznie. 
Tempo prac jest bardzo dobre i mam nadzieję, że terminy umowne zostaną 
dotrzymane. 3 maja, tak jak już Pan Przewodniczący wspomniał, odbyły się 
uroczystości państwowe. Wręczyliśmy w Miejskim Ośrodku Kultury, zmieniliśmy 
tym razem miejsce, zawsze odbywały się te uroczystości w Ratuszu. Natomiast 
mieliśmy przyjemność tytuły Honorowego Obywatela Miasta Leszna i Zasłużonych 
dla Miasta Leszna. Przyznane także zostały nagrody i wyróżnienia osobom 
działającym na niwie społecznej, kulturalnej, a także sportowej. W tym roku 
zamiast Rajdu Majówka z ABC odbył się Piknik Rowerowy z  Gazetą ABC, 
partnerem była Spółka, czy Firma  VMI, która udostępniła przestrzeń w strefie 
inwestycyjnej IDEA. Kilkanaście osób postanowiło jednak, że wyruszą tradycyjnie 
z leszczyńskiego Rynku. Przejechaliśmy około 20 km, przyjechaliśmy na Strefę  
Inwestycyjną, a tam już w tym czasie rozpoczął się piknik rodzinny, piknik dla 
mieszkańców naszego miasta i regionu. Chciałem też przy okazji powiedzieć, że 
wspólnie uzgodniliśmy z Gazetą ABC, że rok przyszły Miasto Leszno zaangażuje 
się organizacyjnie w organizacji „Rowerówki”, mówię tu pod kątem przygotowania 
odpowiednich dokumentów, uzgodnień na poziomie Komendy Wojewódzkiej 
Policji, a także Komendy Miejskiej Policji. Wojewoda Wielkopolski Zbigniew 
Hoffmann opublikował listę zadań,  które otrzymają dofinansowanie w ramach 
Funduszu Dróg Samorządowych. Są na tej liście inwestycje w Lesznie i powiecie. 
Leszno otrzymało dofinansowanie na drugi etap przebudowy ul. Lipowej w kwocie 
2.652.000 złotych. 10 maja odbyła się także ważna uroczystość, tym razem na 
terenie Strefy Inwestycyjnej WAZA, a właściwie w granicach Strefy Inwestycyjnej 
WAZA, także w specjalnej Strefie Kostrzyńsko-słubickiej. Firma Euroline i 
EuroComfort rozpoczęła ogromną budowę centrum logistycznego już na terenie 
Maryszewic. Bardzo się cieszę ponieważ po pierwsze mamy wybudowaną już 
drogę w kierunku Maryszewic, która łączy się z obwodnicą Miasta Leszna, ale tak 
naprawdę pamiętam jeszcze czasy kiedy jako parlamentarzysta zabiegałem, aby 
te tereny zostały przekazane pod inwestycje biznesowe i udało się po tylu latach. 
EuroComfort, Euroline przeprowadzą w trybie naprawdę bardzo szybkim tą 
inwestycję, bo już w tym roku chcą oddać centrum logistyczne, które będzie 
funkcjonowało dla Firmy Euroline i EuroComfort. 11 maja na leszczyńskim Rynku 
jak co roku odbyła się edycja Dnia Europy i Targów Organizacji Pozarządowych. 
Osoby, które pojawiły się na leszczyńskim Rynku mogły spotkać się z 
wolontariuszami, z instytucjami, zapoznać się z działalnością organizacji 
pozarządowej, a tak naprawdę świętowaliśmy przy okazji akcentując 
funkcjonowanie naszego kraju w strukturach Unii Europejskiej. 10 maja wspólnie z 
Panem Przewodniczącym Panem Tomaszem Malepszym, na prośbę jubilatki, 
spotkaliśmy się z najstarszą mieszkanką miasta. 12 maja Pani Zofia Cukrowicz 
obchodziła 106 urodziny. W dobrej kondycji, ale tak chciałem tylko Państwu 
powiedzieć, że na setne urodziny, że w setnych urodzinach uczestniczył 
Przewodniczący Tomasz Malepszy jako Prezydent Miasta Leszna i na prośbę 
jubilatki przyjechaliśmy razem, bo chciała spotkać się z byłym Prezydentem i 
obecnym Prezydentem Miasta. 14 maja zakończyliśmy przyjmowanie wniosków  
do tegorocznego Budżetu Obywatelskiego Leszna. Procedura trwa. Pracujemy 
nad weryfikacją wszystkich wniosków, natomiast warto przypomnieć daty, które 
wynikają z regulaminu Budżetu Obywatelskiego. 4 czerwca zostanie ogłoszona 
lista projektów dopuszczonych do głosowania, a samo głosowanie w ramach 
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Budżetu Obywatelskiego potrwa od 15 do 30 czerwca. 16 maja zorganizowaliśmy 
konsultacje społeczne z mieszkańcami na temat wprowadzenia w Lesznie tzw. 
roweru miejskiego. Zdecydowana większość osób które wypełniły ankietę 
opowiadają się za wprowadzeniem tego pomysłu w życie. Aktualnie ten dokument 
jest w fazie tu wewnętrznej naszej analizy. Wiemy mniej więcej o kosztach, aby 
przeprowadzić ten projekt pilotażowy. Pozwolicie Państwo, że jeżeli już będę miał 
dokładniejsze dane, także kwotowe, podzielę się z Państwem tą informacją. No i 
oczywiście trzeba będzie podjąć odpowiednie decyzje, czy wdrożyć ten projekt 
jako projekt pilotażowy, który mógłby potrwać od lipca do października lub do 
listopada br.  Bardzo ważna informacja. Na sali jest obecna Pani Monika 
Lewandowska Szefowa Wielkopolskiej Izby Rzemieślniczej. Nie wiem, czy jest 
Pan Zdzisław Smolibowski. Jeżeli są to z tego miejsca chciałem serdecznie 
podziękować, bo na ich wniosek otrzymałem bardzo wysokie wyróżnienie: 
nagrodę „Kordzika” Wielkopolskiej Izby Rzemieślniczej. Bardzo dziękuję za 
rekomendację i dziękuję za zaproszenie na spotkanie w Poznaniu. Dziękuję 
bardzo. 
 
Brawa.  

Pan Prezydent Borowiak - Dobra także informacja przyszła z Ministerstwa 
Sportu i Turystyki 1 300 000 zł otrzyma subregion leszczyński w ramach programu 
Otwartych Stref Aktywności, w cudzysłowiu mówimy projekt OSA, w Lesznie, w 
zależności też od kwot, które zostaną przyznane chcemy stworzyć tego typu 
siłownie plenerowe, strefy relaksu w następujących miejscach: przy ul. Łowieckiej,  
ul. Barbary Jeziorkowskiej  chcemy wybudować taki obiekt w wariancie 
podstawowym,  przy ul. Grzybowej także  wariant podstawowy, przy ul. 
Francuskiej  wariant rozszerzony, ale analizujemy to ponieważ przed nami 
ogłoszenie przetargu w ramach projektu „Zielone Leszno”. I tu chciałem 
powiedzieć, że w ramach dofinansowania zewnętrznego planujemy zlikwidowanie 
zbiornika retencyjnego z elementami małej architektury, tak, że będzie to również 
miejsce do relaksu, do wypoczynku. A jeżeli chodzi o kolejne tego typu obiekty 
chcemy wybudować obiekt przy ul. Jana Pawła II i por. Leona Włodarczaka także 
wariant podstawowy. I przy ul. 1 Maja i ul. Henrykowskiej   wariant rozszerzony. 
Też dobra informacja z tego tygodnia. Jak Państwo wiecie planuje się wykonać, 
czy zaadaptować budynek po byłej Szkole Podstawowej nr 4 w Zaborowie na 
warsztaty terapii zajęciowej z Warszawy, a dokładnie z Państwowego Fundusze 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Otrzymaliśmy informację, że na adaptację 
tego budynku budżet państwa przeznaczy 532 tys. zł. Tak, że bardzo dobra 
informacja. Pan Przewodniczący wspomniał o leszczyńskiej gali becikowego. 
Natomiast 28 maja w 72 rocznicę  oddaliśmy hołd bohaterom, którzy w 1947 roku 
stanęli w obronie Polki przetrzymywanej przez żołnierzy sowieckich. Jeżeli 
Państwo Radni chcecie uzyskać informacje o bieżących przetargach 
organizowanych przez nasze jednostki, a także o innych sprawach jestem do 
Państwa dyspozycji. Te informacje, tak jak na każdej Sesji powtarzam, znajdują 
się w Biuletynie Informacji Publicznej. Dziękuję bardzo.  

Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję Panu Prezydentowi. Czy są pytania 
do Pana Prezydenta? Nie widzę.  
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Pkt. 4. Podjęcie uchwał w sprawach 

Pan Przewodniczący Malepszy - W takim razie przystępujemy do debaty nad 
punktem 4, w którym mamy projekty do 22, 22 projekty uchwał. Pierwsza z nich 
dotyczy uchwały w sprawie uczczenia 30. rocznicy wyborów z 4 czerwca 1989 r. – 
DRUK Nr 140 – jest na piśmie i stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu. Ten projekt był najpierw dyskutowany z Szefami Klubów i pozwólcie 
Państwo Radni, że przedstawię jego treść… przepraszam, treść tej uchwały w 
sprawie uczczenia 30 rocznicy wyborów 4 czerwca 1989 roku. Na podstawie art. 
18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 
r. poz. 506) Rada Miejska Leszna w sprawie uczczenia 30. rocznicy wyborów z 4 
czerwca 1989 r. uchwala, co następuje: § 1. Przypomina i podkreśla, że w dniu 24 
maja 2013 roku Sejm Rzeczypospolitej Polskiej podjął uchwałę ustanawiającą 
dzień 4 czerwca Dniem Wolności i Praw Obywatelskich. W uchwale podkreślono, 
że w czasie wyborów 4 czerwca 1989 r. karta wyborcza zastąpiła siłę, a wynik 
głosowania zapoczątkował proces uwalniania się Europy od komunizmu. Było to 
symboliczne zwycięstwo pokoleń Polaków, którzy nigdy nie pogodzili się ze 
zniewoleniem.  4 i 18 czerwca 1989 roku odbyły się pierwsze w powojennej historii 
Polski częściowo wolne wybory do Sejmu i całkowicie wolne wybory do Senatu. W 
ich wyniku, Polska stała się pierwszym państwem tzw. bloku wschodniego, w 
którym przedstawiciele opozycji demokratycznej uzyskali realny wpływ na 
sprawowanie władzy. Wybory te są uznawane za moment przełomowy dla 
procesu przemian ustrojowych w Polsce. Społeczeństwo obywatelskie swobodnie 
i świadomie zadecydowało o swojej przyszłości, dając świadectwo szerokiego 
poparcia Polaków dla obozu i idei „Solidarności”, powołano pierwszy 
niekomunistyczny rząd, na którego czele stanął Pan Premier Tadeusz 
Mazowiecki. Rada Miejska Leszna, w 30. rocznicę wyborczego zwycięstwa 
„Solidarności” pragnie podziękować wszystkim tym, którzy swoim uporem i 
ofiarnością walczyli o suwerenną i demokratyczną Polskę, dla wolnych i 
świadomych swoich praw obywateli. Zwracamy również się z apelem do 
mieszkańców Leszna o włączenie się w propagowanie  wolności praw 
obywatelskich i godne uczczenie 30. rocznicy wyborów 4 czerwca 1989 r. W 30. 
rocznicę wyborów  4 czerwca, wyrażając wdzięczność bohaterom przemian 1989 
r., Rada Miejska Leszna wyraża przekonanie, że Polacy mają prawo do dumy i 
radości, czerpanych ze swego wielkiego zwycięstwa. To dzięki mądrości wielu 
pokoleń rok 1989 zakończył się sukcesem, polskie zwycięstwo, przełamując 
podziały Europy, położyło podwaliny wspólnej, zjednoczonej Europy. Uchwalone 
wówczas prawo dało trwały fundament pod budowę autentycznych wspólnot 
samorządowych, opartych na demokratycznych wartościach. Podstawą była 
budowa samorządowej Rzeczypospolitej, ta idea wyzwoliła ogromne zasoby 
energii i wartości patriotycznych wszystkich pokoleń Polaków. § 2. Uchwała 
wchodzi w życie z dniem podjęcia. Informuję również Wysoką Radę, że projekt 
uchwały odczytany przed chwilą posiada pozytywną opinię-stanowisko 
następujących komisji: Komisji Rewizyjnej (projekt zaopiniowany jednogłośnie 
przez 6 Radnych obecnych na Komisji, 6– za), Komisji Budżetowo-Finansowej 
(projekt zaopiniowany jednogłośnie przez 8 Radnych obecnych na Komisji, projekt 
przyjęty jednomyślnie, na podstawie § 14 pkt 6 Regulaminu Rady),  Komisji 
Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej (projekt zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie), 
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Komisji Spraw Społecznych (projekt zaopiniowany przez aklamację w obecności 6 
Radnych), Komisji Edukacji, Kultury i Sportu (projekt zaopiniowany jednomyślnie 
przez 8 Radnych obecnych na Komisji, 8 – za). Otwieram listę zgłoszeń do 
dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę. Zamykam listę. Wobec tego proszę o 
przegłosowanie projektu uchwały na DRUKU Nr 140. Dziękuję bardzo. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 140, został przyjęty 
jednomyślnie 17 głosami za, przy 0 głosów sprzeciwu i 0 głosów wstrzymujących 
się. 

UCHWAŁA NR IX/118/2019 

JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 3 

Uchwała została podjęta: 

17 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
Brawa.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Kolejny projekt uchwały dotyczy zmiany 
uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2019 jest on na  DRUKU Nr 119 – jest 
na piśmie i stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu . Proszę Panią 
Alicję Wojciechowską, Panią  Naczelnik Wydziału Budżetu o przedstawienie 
projektu uchwały wraz z Autopoprawkami.  DRUK Nr 119. 
 
Pani Wojciechowska - Panie Przewodniczący, szanowni Państwo zmiany 
polegają na zmniejszeniu po stronie dochodów o kwotę 10 912 603, 36 zł. 
Natomiast po stronie wydatków zmniejszamy o kwotę 9 218 603, 36 zł. 
Dokonujemy zatem zwiększenia deficytu, który zostanie pokryty wolnymi środkami 
w wysokości 1 694 000 zł i dodatkowo jeszcze z wolnych środków zmniejszamy 
tegoroczny deficyt o kwotę 5 mln zł. Jeżeli chodzi o dochody największe zmiany 
dotyczą zadań realizowanych ze środków unijnych. Dotyczą takich zadań jak 
„Nowe tory – centrum Leszna po kolei” dochody zwiększamy o kwotę 67 772, 18 
zł. Natomiast wydatki zmniejszamy o kwotę 148 310, 58 zł. Jest to związane z 
rozliczeniem roku 2018. Zmniejszamy dochody o kwotę 2 124 000, 67 zł. Dotyczy 
to „Zielonego Leszna”. natomiast wydatki zwiększamy o kwotę 2 400 999, 33 zł. 
Kolejnym projektem unijnym jest rozbudowa systemu odprowadzania wód 
opadowych i roztopowych terenu miasta Leszna. tu z kolei dochody zmniejszamy 
o 8,5 mln, natomiast wydatki o 14 400 000. Zwiększamy dochody z czterech 
projektów unijnych Erasmus jest to związane z ostatecznym ich rozliczeniem. 20% 
zawsze na początku projektu Miasto musi wyłożyć z własnych środków. Po 
zakończeniu zadania kwota ta jest zwracana do budżetu Miasta. Wprowadzamy 
projekt unijny, tzw. miękki w 100% dofinansowany ze środków unijnych, jest to 
„Partnerstwo dla środowiska” między Turcją a Polską. Pierwsza transza już 
wpłynęła w wysokości 39 297, 30 zł, kolejna będzie w II półroczu. Zwiększamy 
również dochody o kwotę 359 754, 15 zł z tytułu refundacji poniesionych 
wydatków w latach 2016 – 2020 i dotyczy budowy oświetlenia oraz budowy ciągu 
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pieszo-rowerowego wzdłuż ul. Grunwaldzkiej. Zmniejszamy dochody z tytułu 
subwencji oświatowej zgodnie z zawiadomieniem Ministra Finansów o kwotę 
246 868 zł. Jest to per saldo dwóch kwot gdzie w zadaniach Miasta zwiększamy o 
kwotę 1 175 667 zł, natomiast w Powiecie zmniejszamy o 1 422 535 zł. 
Zmniejszamy również dochody z budżetu państwa o 5 972 zł dotyczące 
wychowania przedszkolnego. Zwiększamy o kwotę 172 036 zł dotacje z budżetu 
państwa na sfinansowanie wynagrodzenia za zajęcia dydaktyczne, wychowawcze 
i opiekuńcze nauczycielom, którym powierzono zadania doradcy metodycznego. 
Dotyczy to Zespołu Szkół nr 2, III Liceum, Zespołu Szkół nr 4, Zespołu Szkół 
Ekonomicznych i Zespół Szkół Rolniczo-Budowlanych. 75 tys. otrzymaliśmy środki 
z województwa wielkopolskiego z tytułu pomocy finansowej, która przeznaczona 
jest na zakup sprzętu informatycznego, pomiarowego i oprogramowania do zadań 
geodezyjnych. W II Liceum Ogólnokształcącym zwiększamy dochody i wydatki o 
kwotę 13 634, 55 zł z przeznaczeniem na prace Okręgowej Komisji 
Egzaminacyjnej. Zmniejszamy dochody o 991 tys., które mieliśmy zaplanowane z 
tytułu refundacji poniesionych wydatków na modernizację strzelnicy, ponieważ te 
środki już otrzymaliśmy na koniec grudnia zeszłego roku. W projekcie budżetu 
zaplanowaliśmy, że w tym roku także musimy ten dochód umniejszyć. O kwotę 58 
tys. zwiększamy środki z innych powiatów za pobyt dzieci w rodzinach 
zastępczych na terenie miasta Leszna. po stronie wydatków również, jak już 
wspomniałam na początku, zwiększamy środki z tytułu, z tzw. wolnych środków 
kwota 1 694 000 i proponujemy przeznaczyć ją na zakup komputerów dla SP 9 34 
tys., modernizacja dachu w Szkole Podstawowej nr 3 180 tys., 40 tys. też dla 
Szkoły Podstawowej nr 3 na malowanie pomieszczeń, 50 tys. na przeprowadzkę z 
Komeńskiego na pl. Metziga, modernizacja dachu i wymiana drzwi zewnętrznych 
w Szkole Podstawowej nr 12 - 60 tys., modernizacja sal lekcyjnych w III Liceum 
Ogólnokształcącym, 80 tys. adaptacja warsztatów na sale lekcyjne w Zespole 
Szkół Elektroniczno-komunikacyjnych, 300 tys. zł dla Komendy Miejskiej Policji 
300 tys. dla Straży Pożarnej 200 tys. i dla Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego 
450 tys. Pozostałe wydatki dotyczą również zwiększenia, 150 tys. na modernizację 
Przedszkola Miejskiego nr 10, 180 tys. na wykonanie wentylacji i sal lekcyjnych w 
Szkole Podstawowej nr 9. W prowadza się również nowe zadanie 
współfinansowane środkami Unii Europejskiej pod nazwą „Inwestycje Miasta 
Leszna wspierające strategię niskoemisyjne”  w wysokości 221 115,76 zł oraz 100 
tys. zwiększamy na dotacje na dofinansowanie obiektów zabytkowych. Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo Pani Naczelnik. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 119 posiada pozytywną opinię- 
-stanowisko komisji: Komisji Rewizyjnej (projekt zaopiniowany przez aklamację w 
obecności 6 Radnych), Komisji Budżetowo-Finansowej (projekt zaopiniowany w 
obecności 8 Radnych, 6 Radnych za, 2 Radnych się wstrzymało), Komisji 
Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej (projekt zaopiniowany pozytywnie, 
jednomyślnie), Komisji Spraw Społecznych (projekt zaopiniowany jednomyślnie - 6 
Radnych za), Komisji Edukacji, Kultury i Sportu (projekt zaopiniowany 
jednomyślnie, 8 Radnych za ). Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji nad projektem 
uchwały na DRUKU Nr 119. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę. Proszę bardzo, 
Pan Radny Przemysław Górzny.  
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Pan Radny Górzny - Wysoka Rado, Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, 
Pani Naczelnik powiedziała Pani, że zwiększamy nieznacznie deficyt o 1 768 tys. 
zwiększony deficyt spowoduje zadłużenie Miasta Leszna do 22 484 000. 
Jednocześnie obcinane są inwestycje wieloletnie, które były na ten rok 
przeznaczonych 76 mln do 57 mln. Zmniejszamy przede wszystkim inwestycje, 
czy wydatki na budowę Leszczyńskiego Centrum Usług Senioralnych z 5 mln do 2 
mln. na rozbudowę systemu odprowadzania wód opadowych z 18,7 mln do 7,5 
mln oraz na modernizację budynku przy pl. Metziga z 13 mln do 7,5 mln. proszę 
mi powiedzieć skoro zwiększamy inwestycje wieloletnie jak to jest możliwe, że 
zwiększamy deficyt. Pragnę też powiedzieć, że, tak jak Pani Naczelnik 
powiedziała, mamy do wykorzystania wolne środki? To jest moje pierwsze pytanie, 
na które chcę teraz uzyskać odpowiedź. 
 
Pan Prezydent Borowiak - To może ja odpowiem. Nie wiem, czy Pan 
uczestniczył w komisjach, ale warto czasami zapytać dlaczego akurat dokonaliśmy 
takich zmian. Po pierwsze nie zmniejszamy środków. Musi Pan zobaczyć sobie, 
że w wieloletnim planie inwestycyjnym, czy Wieloletniej Prognozie Finansowej 
przesuwamy kwoty na lata następne, a tylko dlatego, że nie jesteśmy w stanie 
skonsumować tych kwot. No jeżeli my ogłaszamy przetarg w czerwcu, a Pan 
uważa, że my zmniejszamy, a my przesuwamy, ta kwota nie jest zmniejszana. To 
liczymy się z tym, że środki, które są zapisane na rok 2019 po prostu nie zostaną 
skonsumowane przez wykonawców, którzy zafakturują nas za określone kwoty. 
Tak, że proszę o takie większe skupienie i możliwość pytania akurat w tej materii, 
bo kiedy ja słyszę w przestrzeni publicznej, że zmniejszamy na zadania wieloletnie 
no to jest to dla mnie trochę dziwne. A jeżeli chodzi o deficyt i o zadłużenie Miasta 
Leszna też pamiętam udzielaliśmy takich informacji. Pani Naczelnik bardzo proszę 
powiedzieć dlaczego akurat pojawiły się takie kwoty.  
 
Pani Skarbnik Hałupka - Jeżeli chodzi o wolne środki zaproponowaliśmy 
Państwu rozdysponowanie tych wolnych środków już na Sesji 30 kwietnia. wolne 
środki wynosiły, wynoszą 13 931 522, 42 zł i na Sesji 18 kwietnia 
zaproponowaliśmy Państwu rozdysponowanie kwoty 1 674 447, 65 zł. Natomiast 
na dzisiejszej Sesji chcieliśmy Państwu zaproponować właśnie kwotę 5 mln na 
spłatę zadłużenia. I 1 694 000 na zadania zacytowane wcześniej, tj. 694 000 
inwestycje związane z oświatą oraz 300 000 dla Komendy Miejskiej Policji, 
200 000 dla Komendy Straży Pożarnej i 450 000 dla Wojewódzkiego Szpitala 
Zespolonego. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Pan Radny w trybie ad 
vocem. Pan Radny Przemysław Górzny. 
 
Pan Radny Górzny - Panie Prezydencie uczestniczyłem na Sesji w dniu 31 
stycznia 2019 roku na której była podejmowana uchwała budżetowa, w której my 
jako Radni uchwaliliśmy inwestycje wieloletnie na poziomie 76 000 000 na obecny 
rok. Po czym na dzisiejszej Sesji inwestycje wieloletnie obcinamy do 57 000 000, 
przy czym… na ten rok… przy czym zwiększamy deficyt o 1 700 000 zł. I to moje 
było pierwsze pytanie i uważam, że ono jest oparte na dokumentach, które 
zarówno my dostaliśmy, zarówno które Pan dostaje i moje drugie pytanie. skoro 
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wydajemy wolne środki na co, jaka jeszcze została kwota do rozdysponowania z 
wolnych środków?  
 
Pan Prezydent Borowiak - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado jeżeli mogę 
odpowiedzieć Panu Radnemu. Budżet został rzeczywiście przyjęty, ale z tego co 
pamiętam to Pan chyba nie głosował za przyjęciem ego budżetu i o tym też trzeba 
pamiętać. Natomiast my planując budżet planowaliśmy także ewentualne 
dofinansowanie na które złożyliśmy wnioski. I umowę podpisaliśmy z NFOŚ-em 
dopiero w połowie roku dlatego dokonujemy zmian, bo gdybyśmy podpisali w 
styczniu umowę to na pewno ta kwota na rok 2009 nie została przesunięta, bo 
jeżeli jeszcze raz powtarzam: nie zmniejszamy kwot tylko je przesuwamy na lata 
kolejne, bo wiemy, że to są zadania wieloletnie i proszę naprawdę czytać z uwagą 
budżet. (…) Proszę? No, ale to jest jakby takie pytanie (…) No dobrze! No, ale w 
tym momencie jeżeli byśmy zostawili tą kwotę to i tak byśmy pod koniec roku 
dokonywali zmian ponieważ wykonawca, który będzie za chwileczkę wybrany, a w 
czerwcu ogłaszamy przetarg tak ja na Miejską Bibliotekę Publiczną, czy na 
budowę kolektora  wschodniego, no to wykonawca w ciągu 3, 4 miesięcy nie jest 
w stanie wydać kilkanaście milionów na tą inwestycję i to wynika z naszego 
doświadczenia przy realizacji inwestycji, zwłaszcza wieloletnich. A jeżeli chodzi o 
tą kwotę, o tą jakby pierwszą część pytania to odpowie Pani Skarbnik. 
 
Pani Skarbnik Hałupka - Szanowny Panie Radny 1 694 000, o które Pan pyta to 
nie jest zwiększenie deficytu w sensie zadłużenia, tylko zwiększamy wydatki na 
zadania, o których wcześniej zacytowałam, pokrywając je jednocześnie z wolnych 
środków. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. (…) Proszę bardzo w trybie 
ad vocem Pan Przemysław Górzny. Zamknąłem listę zgłoszeń Pani Barbaro. W 
trybie ad vocem. 
 
Pan Radny Górzny - Jaką kwotę mamy do rozdysponowania z wolnych środków? 
 
Pan Prezydent  Borowiak - Jeżeli się nie mylę około 2 000 000 zł. 
 
Pan Radny Górzny - Czy Panie Prezydencie tą kwotę możemy przeznaczyć, czy 
Pan może, czy Wysoka Rada może przeznaczyć na rewitalizację Ratusza? Czy 
ma Pan taki pomysł na co ta kwota pójdzie? 
 
Pan Prezydent Borowiak - Cieszę się bardzo, że Pan Radny interesuje się 
tematem Ratusza i proszę mi wierzyć, że te pieniądze są, bo gdyby Pan słuchał 
także moje wystąpienie międzysesyjne poinformowałem Państwa, że 
otrzymaliśmy środki i oczywiście dokonamy zmian na Sesji czerwcowej, która 
odbędzie się 25. Otrzymaliśmy 2 000 000, słyszy mnie Pan, bo… no to proszę się 
skupić, to te pieniądze się znajdą. Chciałbym tylko powiedzieć, że,  i o to nie 
powinien Pan się martwić, remont Ratusza na pewno ruszy, ruszy na pewno w 
tym roku. I jestem przekonany, że wszyscy będziemy zadowoleni, że jako zadanie 
dwuletnie, bo to będzie zadanie dwuletnie, remont elewacji Ratusza i remont 
Ratusza w środku. Środki finansowe na ten cel na pewno się znajdą. 
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Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Pani Radna Adriana 
Machowiak w trybie ad vocem. 
 
Pani Radna Machowiak - Ja mam tylko jedną uwagę Panie Prezydencie. 
Naprawdę proszę nie mówić do nas bez przerwy „proszę się skupić”. Bo my 
jesteśmy bardzo skupieni i na Sesji i na komisjach. Pytamy, bo mamy szczątkowe 
informacje, opieramy się tylko na dokumentach. I naprawdę proszę nas nie 
pouczać, bo ja zaraz z tej Sesji wyjdę! Bardzo przepraszam. To nie jest pierwszy 
raz Panie Prezydencie i naprawdę nie podoba mi się to. Bez przerwy i w stosunku 
tylko do nas. 
 
Pan Prezydent Borowiak - Dobrze to może ja odpowiem w ten sposób, że tak 
zostałem też nauczony przez pracę w Radzie kiedy byłem Radnym, że po to są 
komisje, po to są (…) No też uczestniczę w komisjach, ale jeżeli Pani mi przerywa 
i wydaje się Pani, że jest Pani na wiecu to naprawdę proszę troszeczkę o 
zmniejszenie poziomu tej dyskusji. Odpowiadam, że po to są komisje, po to są 
przedstawiciele poszczególnych jednostek i wydziałów, aby szczegółowo zadawać 
pytania na problemowych komisjach. To jest klucz, aby na Radzie Miasta Leszna 
już ewentualnie podejmować szybko decyzje nad projektami uchwał. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Pan Radny Przemysław Górzny w trybie ad 
vocem. Do Pana Radnego Mateckiego – zamknąłem listę zgłoszeń do dyskusji. 
Proszę bardzo. 
 
Pan Radny Górzny - Zarówno Pan, zarówno ja, zarówno my Radni martwimy się 
losami miasta i losami mieszkańców. Wszystko.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję. Pani Stefania Ratajczak w trybie ad 
vocem. 
 
Pani Radna Ratajczak - Tak, ja w trybie ad vocem. Panie Prezydencie ja mam 
takie zapytanie. Ja wiem to na Komisji… Dowiedziałam się, że zostało 2 000, 
przepraszam 2 000 000, ale proszę mi powiedzieć. W tej kwocie, które zostały 
rozdysponowana, czy jest zabukowana kwota o tym co myśmy mówili i Pan 
Prezydent, że od września ma być 8 000 podwyżki? Bo te 2 000 000 nam nie 
starczy jakby miał… ale to zostaw. Taka informacja. (…) 8% podwyżki! 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Pan Prezydent. 
 
Pan Prezydent Borowiak - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado odpowiadając 
na pytanie Pani Radnej Ratajczak… Znaczy tak. Jest, mamy tą kwotę około 
3 000 000 zł, ale aktualnie dokonujemy jakby, czy sprawdzamy, czy ściągamy te 
informacje. Może w ten sposób? Z poszczególnych jednostek, wydziałów, 
zakładów budżetowych jak kształtują się tam wynagrodzenia i na pewno już w 
czerwcu, kiedy będę gotowy, z gotowym materiałem analitycznym zaproszę, tak 
jak to zawsze się odbywa Szefów Klubów i będziemy na ten temat dyskutować i 
rozmawiać. Nie ukrywam, że ze strony pracowników samorządowych, nie tylko 
pracowników Urzędu Miasta, ale także innych jednostek jest oczekiwanie, aby 
nastąpił wzrost wynagrodzenia. Nie chciałbym tu mówić o wynagrodzeniu 
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wysokości 8%, ponieważ przyjęliśmy taką zasadę już od kilku lat, że po naszych tu 
wnikliwych analizach przekazujemy kwotę do wydziału jednostki i kierownik 
danego zakładu, czy dyrektor danego zakładu, naczelnik danego wydziału potem 
decyduje o podziale środków tych kwotowych na poszczególnych pracowników. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. W trybie ad vocem Pan 
Radny Jacek Matecki. 
 
Pan radny Matecki - Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący, Panie 
Prezydencie mając na uwadze taką atmosferę jaka się wytworzyła w tej chwili 
bardzo proszę o 10 minutową przerwę. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Nie możemy dokończyć tej…? Po głosowaniu? 
Tak? Dziękuję. Jeszcze Pani Skarbnik chciała dodać do dyskusji nad projektem 
uchwały 119. 
 
Pani Skarbnik Hałupka - Właśnie chciałam dodać jeszcze kilka zdań do dyskusji 
na temat wolnych środków, bo tu Państwo zadali pytanie jaka jest kwota wolnych 
środków do rozdysponowania i to się zgadza co Pan Prezydent powiedział, 2,5 
mln, bo to już jest kwota po jakby zarezerwowaniu środków na podwyżki, czy na 
regulację wynagrodzeń. Zabezpieczyliśmy te środki, ale oczywiście tak jak Pan 
Prezydent wspomniał w tej chwili dokonujemy analiz wynagrodzeń w jednostkach 
organizacyjnych Miasta Leszna. chciałam jeszcze jednak podkreślić, że 
rzeczywiście podchodzimy do tych wolnych środków z wielką uwagą stąd te środki 
były i w kwietniu rozdysponowywane i teraz proponujemy Państwu drugą transzę, i 
jakby trzeciw w czerwcu. Dziękuję bardzo.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję. Przystępujemy do głosowania nad 
projektem uchwały na DRUKU Nr 119 wraz z autopoprawkami. Proszę o 
głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję , że projekt uchwały na 
DRUKU Nr 119 z autopoprawkami został przyjęty 17 głosami za, przy 0 głosów 
sprzeciwu i 0 głosów wstrzymujących się. 
 

UCHWAŁA NR IX/119/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 5 

Uchwała została podjęta: 

17 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Na prośbę Radnych… 15? 10? 10 minut 
przerwy.  
 
Przerwa. 
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Pan Przewodniczący Malepszy - Szanowni Państwo wznawiamy obrady po 
przerwie. W podpunkcie 3 punktu 4 mamy projekt uchwały na DRUKU 120 – jest 
na piśmie i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. Dotyczy zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2019-2048 – DRUK Nr 
120  
Proszę Panią Naczelnik Alicję Wojciechowską, Naczelnik Wydziału Budżetu, o 
przedstawienie projektu uchwały na DRUKU Nr 120. 

 
Pani Wojciechowska - Panie Przewodniczący, szanowni Państwo w związku ze 
zmianami w budżecie zmienia się Wieloletnia Prognoza Finansowa. Zmniejszają 
się dochody i zmniejszają się wydatki. Zwiększamy przychody z tytułu włączenia 
wolnych środków, zmniejszamy o 5 000 000 zadłużenie i zwiększamy deficyt, 
który pokrywamy wolnymi środkami. Dodatkowo w wykazie przedsięwzięć  w 
związku z tymi zmianami, zmniejszeniami w tych projektach unijnych przenosimy 
limity wydatków na lata następne. Dotyczy to m.in. zadania rozbudowa systemu 
odprowadzania wód opadowych i roztopowych z terenu miasta Leszna, „Zielone 
Leszno” jak również dokonujemy zmian w „Nowych torach Centrum Leszna po 
kolei”. Dziękuję.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką radę, że 
projekt uchwały na DRUKU Nr 120 posiada pozytywną opinię-stanowisko 
następujących komisji: Komisji Rewizyjnej (projekt zaopiniowany jednomyślnie, 
pozytywnie), Komisji Budżetowo-Finansowej (projekt zaopiniowany przez 8 
Radnych obecnych na Komisji, 8 – za), Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej 
(projekt zaopiniowany przez 7 Radnych obecnych na Komisji, 5 – za, 2 – 
wstrzymało się), Komisji Spraw Społecznych (projekt zaopiniowany przez 7 
Radnych obecnych na Komisji, 7 – za), Komisji Edukacji, Kultury i Sportu (projekt 
zaopiniowany przez aklamację przez 8 Radnych obecnych na Komisji). 

 
Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji nad uchwałą na DRUKU Nr 120. Proszę o 
zgłoszenia. Nie widzę. W takim razie proszę o głosowanie nad projektem uchwały 
na DRUKU Nr 120. Kto jest za? Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw? Dziękuję 
bardzo. Informuję, że projekt uchwały na DRUKU Nr 120 został przyjęty 17 
głosami za, przy 0 głosów sprzeciwu i 0 głosów wstrzymujących się. Dziękuję 
bardzo. 
 

UCHWAŁA NR IX/120/201 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 7 

Uchwała została podjęta: 

17 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
Pan Przewodniczący Malepszy - Następnym projektem jest projekt uchwały na 
DRUKU 121 – jest na piśmie i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu. Przedstawi go Pan Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Pan 
Maciej Kuchel. Proszę bardzo Panie Naczelniku. 
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Pan Kuchel - Szanowni Państwo niniejsza uchwała dotyczy udzielenia pomocy 
finansowej w wysokości 450 000 zł na rzecz Województwa Wielkopolskiego z 
przeznaczeniem dla Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego w Lesznie. Środki te 
zostaną przeznaczone na zakup wyposażenia, aparatury i sprzętu medycznego 
dla bloku operacyjnego. Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo Panie Naczelniku. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 121 posiada pozytywną opinię 
-stanowisko następujących komisji: Komisji Spraw Społecznych (projekt 
zaopiniowany przez 7 Radnych obecnych na Komisji, 7 – za), Komisji Budżetowo-
Finansowej (projekt zaopiniowany pozytywnie przez 7 Radnych, 1 Radny 
wstrzymał się). Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Nie 
widzę. W takim razie przystępujemy do głosowania. Kto z Pań i Panów Radnych 
jest za podjęciem uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu 
Miasta Leszna na 2019 rok na rzecz Województwa Wielkopolskiego – DRUK Nr  
121. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 121 został podjęty jednomyślnie. 
17 Radnych za, przy 0 głosów sprzeciwu i 0 głosów wstrzymujących się.  
 
Pani Radna Petrus-Schmidt - Proszę o reasumpcję głosowania ponieważ doszła 
jedna z Radnych, która nie mogła zagłosować. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Zarządzam w takim razie reasumpcję 
głosowania na wniosek Pani Radnej Aleksandry Petrus-Schmidt. W takim razie kto 
jest z Państwa Radnych za podjęciem uchwały na DRUKU Nr 121. Kto jest za? 
Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że w wyniku 
głosowania projekt uchwały na DRUKU 121 uzyskał aprobatę 18 Radnych, przy 0 
głosów sprzeciwu i 0 głosów wstrzymujących się. Dziękuję bardzo. 

 
UCHWAŁA NR IX/121/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 9 

 
Uchwała została podjęta: 
 
18 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Kolejny projekt uchwały na DRUKU Nr 122 w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w rejonie ulicy Antonińskiej, Alei Marszałka Józefa Piłsudskiego, 
Alei Konstytucji 3 Maja oraz w rejonie ulic: Ogrody, Jana Ostroroga i Adama 
Mickiewicza w Lesznie – DRUK Nr  122 – jest na piśmie i stanowi załącznik nr 
10 do niniejszego protokołu. Proszę Pana  Macieja Kubiaka naczelnika 
Wydziału Architektury, Planowania Przestrzennego i Budownictwa o 
przedstawienie projektu uchwały. Proszę bardzo Panie Naczelniku. 
 
Pan Kubiak - Dziękuję. Szanowni Państwo na ekranie wyświetlono prezentację 
na temat najważniejszych kwestii związanych z podjęciem tej uchwały. 60 ha 
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terenu zlokalizowane w rejonie ul. Alei Marszałka Józefa Piłsudskiego, ul. Adama 
Mickiewicza od strony zachodniej. Od strony wschodniej teren jest ograniczony ul. 
Aleją Konstytucji 3 Maja. Od strony południowej mamy ul. Ogrody i ul. Jana 
Ostroroga. W teren zainwestowany kubaturowo jedynie we fragmencie 
południowo-zachodnim, gdzie mamy Spółdzielnię Mieszkaniową „Budowlani”, 
mamy też zabudowę mieszkaniową powstającą w tej chwili w rejonie ul. 
Studziennej i obiekty usługowe w części południowej przy ul. Jana Ostroroga. 
Natomiast większa część tego terenu użytkowana jest w tej chwili rolniczo i należy 
do Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa, do Skarbu Państwa. Szanowni 
Państwo dla tego terenu nie obowiązuje w tej chwili żaden miejscowy plan 
zagospodarowania przestrzennego, natomiast sporządzenie nowego planu, 
opracowanie planu dla tego terenu zostało wskazane w Wieloletnim Programie 
Sporządzania Planów Miejscowych, który jest elementem analizy zmian 
zagospodarowania przestrzennego Leszna uchwalonej w roku ubiegłym. 
Poproszę o kolejny slajd. Co na tym terenie może powstać? Na to daje odpowiedź 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Leszna. 
mniej więcej połowa tego terenu to będzie zagospodarowana w ramach funkcji 
podstawowej, funkcji terenów zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej. Natomiast 
w ramach tego przeznaczenia dopuszcza się rzecz jasna wytworzenie zabudowy 
usługowej, terenów zieleni, ciągów komunikacyjnych tak, aby ten nowy fragment 
miasta był w pełni funkcjonalny. Część północno-wschodnia to tereny oznaczone 
symbolem ZO w Studium i są to tereny zieleni otwartej w ramach tego 
przeznaczenia wolno wytworzyć obiekty, terenowe obiekty sportowe, rekreacji, 
obiekty związane z terenami zieleni, a jeśli chodzi o zabudowę kubaturową to tylko 
taka zabudowa, która będzie tą funkcję podstawową uzupełniać, czyli na przykład 
zaplecze sanitarno-szatniowe takich obiektów sportowych. Poproszę o kolejny 
slajd. Nie jest również tajemnicą, że Pan Prezydent rozważa czy dołoży do 
umiejscowienia w ramach tego terenu, nowej hali sportowej i pływalni. I przed 
Państwem taka nasza wydziałowa analiza jak teren mógłby zostać 
zaprojektowany, urządzony i naszym zdaniem najlepszą lokalizacją dla, właśnie, 
czy dobrą lokalizacją dla nowej hali sportowej i pływalni będzie rejon skrzyżowania 
Alei Marszałka Józefa Piłsudskiego i ul. Adama Mickiewicza. Na osi 
kompozycyjnej ulicy właśnie dawnej „piątki” z Poznania, Alei Marszałka Józefa 
Piłsudskiego taki obiekt o sporej kubaturze świetnie by się wpisał terenowo. Na 
zapleczu tego obiektu mogły powstać parkingi, które obsłużyłyby również tam ten 
zwany Park Centralny, a więc tereny zieleni, sportu, rekreacji, które służyłby już 
dzisiaj proszę Państwa w części służą mieszkańcom dlatego, że wzdłuż tych 
głównych ciągów komunikacyjnych no odbywa się tak naprawdę sport i rekreacja.  
Tak jak powiedziałem to jest pewna przymiarka projektowa, która na poziomie 
urbanistycznym ma nam pomóc w podjęciu decyzji o przeznaczeniu konkretnych 
fragmentów tego 60 ha terenu właśnie w planie miejscowym. Jeśli chodzi o 
pozostałe funkcje to tak jak powiedziałem dominować ma zabudowa 
mieszkaniowa wielorodzinna zgodnie z polityką miejską czyli ze Studium 
uwarunkowań zagospodarowania przestrzennego Leszna. zabudowa usługowa w 
części południowej i skomunikowanie tego właśnie połączenia drogami 
publicznymi i ciągami pieszymi tak, aby obszar ten 60 ha teren był w pełni 
funkcjonalnym fragmentem miasta. Dziękuję uprzejmie. 
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Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo Panu Naczelnikowi. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 122 posiada pozytywną opinię 
-stanowisko Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej (projekt został zaopiniowany 
pozytywnie jednomyślnie). Otwieram wobec tego  listę zgłoszeń do dyskusji nad 
projektem uchwały na DRUKU Nr 122. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę. W takim 
razie przystępujemy do głosowania. Kto z Pań i Panów Radnych jest za podjęciem 
uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Antonińskiej, Alei Marszałka 
Józefa Piłsudskiego, Alei Konstytucji 3 Maja oraz w rejonie ulic: Ogrody, Jana 
Ostroroga i Adama Mickiewicza, DRUK Nr  122. Kto z Państwa Radnych jest za? 
Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że 
projekt uchwały na DRUKU Nr 122 został podjęty jednomyślnie przez 18 
Radnych, wobec 0 głosów sprzeciwu i 0 głosów wstrzymujących się. 
 

UCHWAŁA NR IX/122/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 11 

 
Uchwała została podjęta:  
 
18 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - W podpunkcie 6 mamy projekt uchwały na 
DRUKU 123 i dotyczy zgody na  zbycie w drodze darowizny udziału wynoszącego 
423/11744 części w prawie własności nieruchomości położonej w Lesznie przy 
ulicy  
gen. Władysława Sikorskiego 6-8 – DRUK Nr  123 – jest na piśmie i stanowi 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. O przedstawienie projektu uchwały 
proszę Panią Naczelnik Jolantę Jankowiak. 
 
Pani Jankowiak - Dokonanie darowizny na część Skarbu Państwa w udziale 
właśnie 423/11744 w nieruchomości przy ul. gen. Władysława Sikorskiego 6-8 
stworzy możliwość zniesienia współwłasności pomiędzy właśnie Skarbem 
Państwa a Gminą tej nieruchomości poprzez wyodrębnienie jednego lokalu 
Skarbu Państwa i 14 lokali Miasta Leszna i dzięki temu będziemy mogli 
samodzielnie bez udziału np. Skarbu Państwa zbywać nieruchomości lokalowe na 
rzecz lokatorów. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że 
projekt uchwały na DRUKU Nr 123 posiada pozytywną opinię 
-stanowisko Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej (projekt zaopiniowany 
pozytywnie jednomyślnie przez wszystkich obecnych na Komisji). Otwieram 
wobec tego listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę. W takim 
razie  przystępujemy do głosowania. Kto z Pań i Panów Radnych jest za 
podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny 
udziału wynoszącego 423/11744 części w prawie własności nieruchomości 
położonej w Lesznie przy ulicy gen. Władysława Sikorskiego 6-8. Proszę o 
wyrażenie opinii przez Radnych. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
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Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU 123 został podjęty przez 
Wysoką Radę jednomyślnie 18 głosami za, przy 0 głosów sprzeciwu i 0 głosów 
wstrzymujących się.  
 

UCHWAŁA NR IX/123/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 13 

 
Uchwała została podjęta: 

 
18 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - W podpunkcie 7 mamy DRUK Nr 124 i dotyczy 
zgody na zbycie w drodze darowizny udziału wynoszącego 3370/170470 części w 
prawie własności nieruchomości położonej w Lesznie przy ulicy gen. Władysława 
Sikorskiego 26-30 – DRUK Nr  124 – jest na piśmie i stanowi załącznik nr 14 
do niniejszego protokołu. I ponownie proszę Panią Naczelnik Jolantę Jankowiak 
o przedstawienie idei projektu uchwały.  
 
Pani Jankowiak - Tu podobna tematyka aczkolwiek inny przedmiot, a mianowicie 
nieruchomość przy ul. Sikorskiego 26-30. I poprzez dokonanie darowizny właśnie 
w tym ułamku, który przynależy do jednego lokalu, stanowiącego własność Skarbu 
Państwa nastąpi zniesienie współwłasności pomiędzy Skarbem Państwa i Gminą 
w części wyodrębnionej i nastąpi wyodrębnienie lokali już konkretnie nas na rzecz 
Skarbu Państwa i Miasta Leszna.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję Pani Naczelnik. Informuję Wysoką 
Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 124 posiada pozytywną opinię 
-stanowisko Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej (projekt zaopiniowany 
pozytywnie jednomyślnie). Otwieram wobec tego listę zgłoszeń do dyskusji nad 
projektem uchwały na DRUKU Nr 124. Nie widzę. W takim razie przystępujemy do 
głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały na DRUKU 124? 
Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały 
na DRUKU Nr 124 został podjęty jednomyślnie 18 głosami za, przy 0 głosów 
sprzeciwu i 0 głosów wstrzymujących się. 
 

UCHWAŁA NR IX/124/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 15 

Uchwała została podjęta: 
 

18 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
Pan Przewodniczący Malepszy - Kolejny projekt uchwały w podpunkcie 8 
dotyczy wniosku o wypłatę zryczałtowanego dodatku energetycznego. Projekt tej 
uchwały mamy na  DRUKU Nr 125 – jest na piśmie i stanowi załącznik nr 16 
do niniejszego protokołu. I proszę Pana Mariusza Suchaneckiego Kierownika 
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Biura Gospodarki Lokalowej o przedstawienie projektu uchwały na DRUKU Nr 
125. 
 
Pan Suchanecki - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Wysoka Rado, 
szanowni Państwo na mocy znowelizowanej Ustawy Prawo energetyczne Rada 
Miasta została zobligowana do ustalenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku 
energetycznego. Ten wzór wniosku stanowi załącznik nr 1 do niniejszej uchwały. 
Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że 
projekt uchwały na DRUKU 125 posiada pozytywną opinię 
-stanowisko Komisji Spraw Społecznych projekt zaopiniowany przez 7 Radnych 
obecnych na Komisji, 7 osób za. Otwieram wobec tego listę zgłoszeń do dyskusji. 
Proszę o zgłoszenia. Proszę bardzo Pan Radny Przemysław Górzny. 
 
Pan Radny Górzny - Panie Kierowniku mam tylko jedno pytanie. proszę 
powiedzieć czy ten wniosek jest kierowany do wszystkich mieszkańców? Czy 
każdy mieszkaniec może złożyć wniosek o wypłatę zryczałtowanego dodatku 
energetycznego? I jakiej on może być wysokości?  
 
Pan Suchanecki - Panie Radny wniosek może o wypłatę dodatku 
energetycznego mogą się ubiegać osoby, które mają wypłacony dodatek 
mieszkaniowy, są stroną umowy sprzedaży energii elektrycznej i mieszkają w 
miejscu w którym ta sprzedaż jest dokonywana. Jeżeli chodzi o wysokość 
gospodarstwo jednoosobowe w skali miesiąca to jest 11,37 zł. Dla gospodarstwa 
składającego się od 2 do 4 osób 15,80 zł. Dla gospodarstwa składającego się co 
najmniej z 5 osób 18,96 zł. Ten dodatek wypłacany jest na 6 miesięcy. Później 
wygasza się również dodatek mieszkaniowy. Dziękuję.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. W takim razie przystępujemy 
do głosowania nad projektem uchwały na DRUKU 125. Kto z Państwa Radnych 
jest za podjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Informuję 
Wysoką Radę, że w wyniku głosowania projekt uchwały został podjęty 18 głosami 
za, przy 0 głosów przeciwnych i 0 głosów wstrzymujących się. 
 

UCHWAŁA NR IX/125/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 17 

 
Uchwała została podjęta: 

 
18 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - W podpunkcie 9 mamy projekt uchwały na 
DRUKU 126 i dotyczy  opracowania strategii wdrożenia możliwych, koniecznych i 
prawnie dopuszczalnych działań dążących do wyeliminowania ze stosowania na 
terenie miasta Leszna jednorazowych opakowań, naczyń i sztućców wykonanych 
z plastiku pn. „Leszno wolne od plastiku”. Projekt uchwały na  DRUKU Nr 126 – 
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jest na piśmie i stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. I proszę 
Panią Agnieszkę Sochacką  Inspektor ds. Polityki Społecznych i Rodziny o 
przedstawienie projektu uchwały jego idei, intencji.  
 
Pani Sochacka - Panie Prezydencie, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado 
uchwała na DRUKU 126 jest zapowiedzią jak i również zaproszeniem do podjęcia 
kroków, które pozwolą na wyeliminowanie z przestrzeni publicznej plastiku. Jest 
również odpowiedzią na Dyrektywę Parlamentu Europejskiego, który zobowiązuje 
do usunięcia plastiku do roku 2021. Ideę uchwały wyczerpuje preambuła. Uchwała 
jest też odpowiedzią na oczekiwania społeczne. Podjęcie odpowiednich kroków, 
aby nie tylko poddawać plastik recyklingowi, ale również ograniczenie jego 
produkcji. Ważnym filarem programu „Leszno wolne od plastiku” ma być również 
edukacja mieszkańców dokonywana za pośrednictwem mediów 
społecznościowych oraz kampanii. Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo Pani Inspektor. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 126 posiada pozytywną opinię-
stanowisko Komisji Spraw Społecznych (projekt zaopiniowany przez 6 Radnych 
obecnych na Komisji, jednogłośnie za). Otwieram wobec tego listę zgłoszeń do 
dyskusji nad projektem uchwały na DRUKU Nr 126. Proszę o zgłoszenia. 
Zamykam listę. Pan Sekretarz, proszę bardzo.  
 
Pan Sekretarz Dziamski - Panie Przewodniczący, Panie, Panowie Radni ja tylko 
chciałem powiedzieć, żeby wzmocnić tutaj to co mówi Pani Agnieszka Sochacka, 
że Państwo już jakby doświadczacie trochę tej zmiany ponieważ na dzisiejszej 
Sesji staraliśmy się żeby wody nie było już w plastikowych pojemnikach tylko w 
karafkach. Nie wszystko jeszcze udało nam się zrobić. Część plastikowych 
kubków, które mamy została w związku z tym musimy je wykorzystać. Natomiast 
systematycznie, no nie będziemy wyrzucać w imię oszczędności, bo jesteśmy w 
Wielkopolsce szanowni Państwo i trzeba po prostu racjonalnie gospodarować tym 
czym mamy. W związku z tym to co w plastiku jest wykorzystamy i poddamy 
utylizacji, natomiast będziemy systematycznie dążyć do tego, żeby tego plastiku 
było jak najmniej. Być może pójdziemy w stronę opakowań jednorazowych z 
papieru, które dosyć łatwo poddają się utylizacji i nie niosą za sobą takiego 
obciążenia dla środowiska być może znajdziemy jakieś inne rozwiązania. Dziękuję 
bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Bardzo dziękuję. Rozumiem, że  to jest 
przykład, dajemy dobry przykład. W kolejności zgłoszeń Pani Radna Stefania 
Ratajczak, potem Pani Radna Adriana Machowiak. 
 
Pani Radna Ratajczak - Jedno takie słowo wstępu do Pana Sekretarza. Powiem 
Panu, że myśmy wszyscy Radni zauważyli od razu, że nie ma butelek 
plastikowych. Tak, że tutaj wszyscy Radni jednogłośnie, ja przede wszystkim 
powiem, że uchwała znakomita, znakomita i tylko mam jedno krótkie pytanie do 
Pani, mówię do Pani z Edukacji, to jest bardzo ważne, będziemy edukować 
społeczeństwo, a proszę mi powiedzieć czy będą takie programy edukacyjne w 
szkołach od najmłodszych  lat, wręcz nawet bym powiedziała, w przedszkolach? 
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Nie zadałam tego pytania na Komisji, przepraszam. Nie wszystko od razu można. 
Dziękuję bardzo. 
 
Pani Sochacka - Dzisiejsza uchwała jest właśnie zaproszeniem do opracowania 
strategii, tak, że będziemy zbierać różne ciekawe pomysły. Oczywiście edukację 
powinniśmy zacząć od dzieci jak najmłodszym wieku. Sądzę, że tak, że na pewno 
edukacja i ciekawe przekazywanie informacji na temat ekologii, uświadamianie jak 
długo podlega rozkładowi taka chociażby butelka typu PET na pewno trafi do 
świadomości uczniów. Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję. Proszę bardzo Pani Radna Adriana 
Machowiak. 
 
Pani Radna Machowiak - Ja tylko króciutko chciałam podziękować za tą uchwałę. 
Jest ona mi bardzo bliska, ważna. Jeśli będzie można to deklaruję oczywiście 
swoją pomoc. Co do edukacji sprzątając las z pewną grupą mieszkańców okazało 
się, że większa wiedza na temat na temat ekologii ma ją młodzież, a jeżeli osoby 
dorosłe większe zainteresowanie było co my robimy i dlaczego my to robimy. Tak, 
że edukacja przede wszystkim nie tylko młodzieży, ale głównie osób dorosłych. To 
wszystko. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Ad vocem Pan Radny 
Przemysław Górzny. 
 
Pan Radny Górzny - Tak również dziękuję za tą uchwałę, ale chciałem tylko 
podać taką pewną ilość na temat plastiku, który produkują niektórzy nasi 
mieszkańcy. Otóż w jednej z naszych lokalizacji są pojemniki pół-podziemne, 
budynek zamieszkuje 80 osób, 80 jest mieszkań i 200 osób i proszę wiedzieć, że 
te 200 osób produkuje około 15, 16 mᶟ plastiku miesięcznie. Można to sobie 
policzyć, czy pomnożyć przez ilość osób zamieszkałych w Lesznie jakie to są 
potężne ilości plastiku, który produkujemy miesięcznie, rocznie. Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Rozumiem, że możemy 
przystąpić do głosowania nad projektem uchwały na DRUKU 126 zatytułowanej 
„Leszno wolne od plastiku”. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej 
uchwały? A kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że 
projekt uchwały na DRUKU Nr 126 zatytułowany, czy pod nazwą „Leszno wolne 
od plastiku” został podjęty jednomyślnie 18 głosami za, przy 0 głosów sprzeciwu i 
0 głosów wstrzymujących się. 
 

UCHWAŁA NR IX/126/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 19 

Uchwała została podjęta: 
 

18 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
Pan Przewodniczący Malepszy - W podpunkcie 10 mamy projekt uchwały na 
DRUKU Nr 127 (jest na piśmie i stanowi załącznik nr 20 do niniejszego 
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protokołu) i dotyczy przyjęcia Programu Pomocy „Złota rączka”. Proszę Panią 
Donatę Majchrzak-Popławską Panią Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie o przedstawienie intencji tej uchwały. 
 
Pani Majchrzak – Popławska - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, 
szanowni Państwo proponowana uchwała jest odpowiedzią na zapotrzebowanie 
ze strony seniorów na drobne usługi naprawcze. Uchwała ma być skierowana do 
mieszkańców, którzy ukończyli 65 rok życia, zamieszkują samotnie, albo  ze 
współmałżonkiem, czy partnerem i spełniają kryterium dochodowe określone w 
uchwale. Jeżeli jest to to będzie osoba samotnie gospodarująca się to jest to 1600 
zł netto. Natomiast jeżeli jest to para małżonków, czy dwóch tutaj państwa 
seniorów zamieszkujących to jest to kryterium 1250 zł na osobę, czyli 2500 zł. 
Program celowo nie został nazwany programem pomocy społecznej dlatego, że 
inne kryteria są obowiązują w pomocy społecznej, tak, że jest on rozszerzeniem 
polityki senioralnej, którą prowadzi Miasto. Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo Pani Dyrektor. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt dyskutowany, projekt uchwały posiada opinię-
stanowisko komisji: Komisji Spraw Społecznych (projekt zaopiniowany przez 6 
Radnych obecnych na Komisji, jednogłośnie za) i Komisji Budżetowo-Finansowej 
(projekt zaopiniowany jednomyślnie, 8 Radnych za). Otwieram wobec tego listę 
zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń do dyskusji. 
Pani Radna Stefania Ratajczak. 
 
Pani Radna Ratajczak - Pani Dyrektor ja mam tylko jedno króciutkie pytanie, te 
najważniejsze, esencję. Do kogo to jest kierowane, jakie kryterium? Dopowiedzieć 
jedno zdanie mieszkańcom Leszna. gdzie mogą składać takie wnioski? Czy to u 
Pani w Miejskim Ośrodku Pomocy Rodzinie? Gdzie indziej? To tylko gdyby Pani to 
dopowiedziała. Dziękuję bardzo. 
 
Pani Majchrzak – Popławska - Dziękuję. Będziemy oczywiście poprzez media 
informować mieszkańców. Wnioski będzie można składać w Miejskim Ośrodku 
Pomocy Rodzinie również tutaj z Panią Agnieszką Sochacką dbałyśmy o to żeby 
druku były bardzo proste tak, że mieszczą się one na jednej stronie A4. 
Oczywiście jest pracownik wyznaczony u mnie w Miejskim Ośrodku do tego 
pierwszego kontaktu z seniorem w tym zakresie będzie pomagał wypełnić. Potem 
usterki będzie już można zgłaszać telefonicznie. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję Pani Dyrektor. Wobec tego możemy 
przystąpić do głosowania nad projektem uchwały dotyczącym programu „Złota 
rączka” projekt uchwały na DRUKU Nr 127. Kto jest za przyjęciem tej uchwały? 
Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. Informuję, że projekt uchwały w 
sprawie programu „Złota rączka” dostał aprobatę wszystkich obecnych Radnych. 
 
 
 
 

UCHWAŁA NR IX/127/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 21 
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Uchwała została podjęta: 

 
18 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Kolejny projekt uchwały dotyczy uchwały  
Nr 128 (jest na piśmie i stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu)  
i  nadania nazwy ulicy w rejonie ulic Osiedle Wieniawa i Kąkolewskiej. Proszę 
bardzo Pana Kazimierza Narlocha Naczelnika Wydziału Geodezji, Kartografii  
i Katastru o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Pan Narloch - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, szanowni Państwo 
Radni w rejonie ulic Osiedle Wieniawa i ul. Kąkolewskiej została wyznaczona 
nowa droga publiczna. Droga publiczna została zaliczona uchwałą ze stycznia br. 
Do kategorii dróg gminnych. Droga publiczna będzie między innymi obsługiwać 
nowo powstałe budynki TBS. Proponuje się nadać nazwę tej drogi Jana Długosza. 
Projekt uzyskał pozytywną opinię Zespołu do Spraw Nazewnictwa. Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że 
ten projekt również uzyskał pozytywną opinię-stanowisko Komisji Rozwoju i 
Infrastruktury Miejskiej (projekt zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie). Otwieram 
wobec tego listę zgłoszeń do dyskusji nad projektem uchwały na DRUKU Nr 128. 
Proszę o zgłoszenia. Nie widzę. Wobec tego przystępujemy do głosowania nad 
projektem uchwały na DRUKU Nr 128. kto z Państwa jest za podjęciem tej 
uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że projekt 
uchwały na DRUKU Nr 128 uzyskał aprobatę wszystkich obecnych 18 Radnych. 
 

UCHWAŁA NR IX/128/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 23 

 
Uchwała została podjęta: 

 
18 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Kolejny projekt uchwały dotyczy również nazwy 
ulicy tym razem w rejonie ulic Barbary Jeziorkowskiej, Zawiszy Czarnego  
i Myśliwskiej . został on przedstawiony na DRUKU Nr  129 – jest na piśmie i 
stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. I ponownie proszę Pana 
Naczelnika Kazimierza Narlocha  o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Pan Narloch - Tym razem została wydzielona droga, która posiada charakter 
drogi wewnętrznej i z tego względu, że przy tej drodze położonych jest szereg 
działek budowlanych, dla których w przyszłości zaistnieje konieczność nadania 
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numerów adresowych zaistniała konieczność nadania tej nazwy. Droga 
wewnętrzna zajęta jest przez działkę, która stanowi własność Miasta Leszna i 
biorąc pod uwagę charakter występujących nazw na tym terenie, czyli nazw z 
postaci z powieści sienkiewiczowskich proponujemy nazwę Heleny 
Kurcewiczówny. Dziękuję bardzo.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że 
projekt uchwały na DRUKU Nr 129 posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji 
Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej (projekt zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie). 
W takim razie proszę o zgłoszenia do dyskusji nad projektem uchwały na DRUKU 
Nr 129. Nie widzę. W takim razie przystępujemy do głosowania nad projektem 
uchwały na DRUKU Nr 129. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej 
uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 129 uzyskał jednomyślną 
aprobatę, 18 Radnych za, przy 0 głosów sprzeciwu i 0 głosów wstrzymujących się.  
 
 

UCHWAŁA NR IX/129/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 25 

 
Uchwała została podjęta: 

 
18 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - I kolejny projekt uchwały na DRUKU Nr 130 
(jest na piśmie i stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu) dotyczy 
rozpatrzenia skargi na działania Prezydenta Miasta Leszna. proszę Panią Radną 
Hannę Kotomską o przedstawienie nam projektu uchwały na DRUKU Nr 130. 
 
Pani Radna Kotomska - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, szanowni 
Państwo projekt uchwały na DRUKU Nr 130 dotyczy rozpatrzenia skargi na 
działania Prezydenta Miasta Leszna. komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
zajmowała się tym tematem na jednym z posiedzeń i zgodnie, jednogłośnie 
Komisja uznała, że Rada Miejska nie jest właściwą do rozpatrzenia tej skargi, 
ponieważ skarga w tej chwili zawisła przed Sądem, jest to sprawa cywilna w 
związku z tym Sąd rozstrzygnie o zasadności żądań autorów skargi. Dziękuję 
bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję Pani Przewodniczącej. Informuję, że 
projekt uchwały na DRUKU Nr 130 posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji (projekt zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie), w 
takim duchu jak przedstawiła przed chwilą Pani Przewodnicząca Komisji Hanna 
Kotomska. Proszę o zgłoszenia do dyskusji. Nie widzę. W takim razie 
przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały 
w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Prezydenta Miasta Leszna DRUK Nr 
130. Proszę o podniesienie ręki? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję 
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bardzo. Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 130 uzyskał 
pozytywną opinię wszystkich obecnych 18 Radnych. 
 

UCHWAŁA NR IX/130/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 27 

 
Uchwała została podjęta: 

 
18 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - I kolejny projekt uchwały na DRUKU Nr 131 
(jest na piśmie i stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu) też proszę 
ponownie Panią Hannę Kotomską o przedstawienie nam projektu uchwały. 
 
Pani Radna Kotomska - Panie Przewodniczący, szanowni Państwo kolejny 
projekt uchwały na DRUKU Nr 131 dotyczy rozpatrzenia skargi na działania 
Prezydenta Miasta w związku z konkursem na projekt graficzny logo z okazji 100-
lecia odzyskania przez Leszno niepodległości. W toku dyskusji Komisja 
postanowiła uznać skargę za bezzasadną. Było to w zgodzie z wyjaśnieniami, 
które złożyła Pani Naczelnik Wydziału Promocji z których wynikało, że żadne 
uchybienie nie zostało popełnione. Dziękuję bardzo.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że 
projekt uchwały na DRUKU Nr 131 posiada opinię-stanowisko, które przedstawiła 
przed chwilą Pani Przewodnicząca. Proszę o zgłoszenia do dyskusji. W kolejności 
Pani Radna, zamykam listę zgłoszeń, Pani Radna Stefania Ratajczak. 
 
Pani Radna Ratajczak - Dziękuję Panie Przewodniczący. Zabieram głos 
ponieważ nie mogłam być na Komisji, która rozpatrywała tą skargę, w tym czasie 
akurat miałam mszę za syna, ale zapoznałam się bardzo dokładnie z wszystkimi 
pismami jakie wpłynęły odnośnie tej skargi i mam tylko jedno zapytanie. Przede 
wszystkim głosowanie 3/3, a więc jednogłośnie, bo jest 3:0 (…) no nie, ja tylko 
mówię, że jest 3/3, bo ja nie byłam i proszę Państwa ja mam takie zapytanie. W 
skład Komisji weszły, w moim przekonaniu, bardzo kompetentne osoby. Ja sobie 
pozwolę przeczytać, bo na to powiem Państwu, w związku, że nie byłam na 
Komisji zaczęłam to przeglądać w domu i proszę Państwa w Komisji w skład 
wchodziło 6 osób i tak: Pan Maciej Dziamski Sekretarz Miasta, Andrzej Kuźmiński 
Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej, Marcin Kochowicz Dyrektor Miejskiego 
Biura Wystaw Artystycznych, Beata Nawrocka Naczelnik Wydziału Promocji i 
Rozwoju, Bartosz Adamczak Wydział Architektury, Planowania Przestrzennego i 
Budownictwa i osoba szósta Pani Karolina Sternal przedstawiciel społeczny, to 
jest mieszkanka mieszkająca, o ile pamiętam, w centrum miasta, gdzie będziemy 
robić rewitalizację. Moje pytanie jest takie. Wiem również, bo zapoznałam się z 
pismem Pana inżyniera Adriana Zięby, że prowadził rozmowę telefoniczną. I teraz 
Pan Dziamski mi może odpowiedzieć, bo nie ma Pana… jest Pan Prezydent, 
dobrze, fajnie, że weszedł Pan Prezydent. Czy ta Komisja była tak 
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niekompetentna, bo wiem z pisma od Pana Adriana Zięby, że ta Komisja wybrała 
jedną pracę? Czy ona jest tak niekompetentna? W takim razie chciałabym od 
Pana Prezydenta się dowiedzieć dlaczego odrzucił tą pracę, którą wytypowało 6 
osób. I w takim razie druga propozycja. Ja myślę, tak się w domu zastanawiałam, 
że w takiej Komisji powinna być jedna osoba, albo dwie osoby zupełnie 
merytorycznie przygotowane do oceny takich prac, i sobie napisałam, jedna osoba 
z jakiejś sekcji plastycznej, albo artysta, który maluje. Chyba by była, nie wiem, kto 
tam akurat  był, ale tu są Dyrektorzy, oni chyba nie malują. Takie mam pytanie. 
Czy ta Komisja była niekompetentna? W moim przekonaniu kompetentna. 
Dlaczego odrzucone? Tym bardziej, że Komisja głosowała fifty - fifty. Dziękuję 
bardzo.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. 
 
Pani Radna Kotomska - Czy mogę ad vocem? Panie Przewodniczący ad vocem. 
To, że Komisja jest kompetentna, bo jest jak tutaj wynika z nazwisk i zajmowanych 
stanowisk to nie znaczy, że projekty, które stanęły przed tą Komisją zasługiwały 
na wysoką ocenę. Tak? Bo to jedno z drugim nie ma nic wspólnego. Może należy 
tej Komisji po prostu współczuć. Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Proszę bardzo w trybie ad vocem. 
 
Pan Sekretarz Dziamski - To znaczy ja mogę tylko powiedzieć, że ja nie 
chciałbym oceniać swoich własnych kompetencji w tym zakresie. My jako 
członkowie Komisji, myślę, że mogę mówić w imieniu Koleżanek i Kolegów, którzy 
brali udział, staraliśmy się wybrać taki projekt, który naszym zdaniem 
najoptymalniej jakby spełniał wymogi konkursu. Natomiast ostateczna decyzja 
zgodnie z Regulaminem w tej kwestii należała do Pana Prezydenta i Pan 
Prezydent tą decyzję podjął. I tyle mogę powiedzieć w tej sprawie. Natomiast 
wolałbym, abym nie musiał własnych kompetencji tutaj udowadniać Pani Radnej w 
tym zakresie, bo one sprowadzają się do dyskusji o estetyce. A ta, jak wiemy, jest 
taka, że każdy ma swój gust i my jako Komisja wybraliśmy taki projekt. Natomiast 
tak jak mówi Pani Radna Kotomska no niekoniecznie ten projekt przypadł do gustu 
osobie, która jest decyzyjna w tej kwestii. Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję. Pani Radna Stefania Ratajczak w 
trybie ad vocem. 
 
Pani Radna Ratajczak - Tak, ja w sprawie ad vocem. Hania ja bym nie zadała 
tego pytania, bo naprawdę przejrzałam wszystkie dokumenty, które wpłynęły do 
naszej Komisji, bo Państwo wszyscy o tym nie wiedzą. Ja zadałam tylko i 
wyłącznie to pytanie pod wpływem pisma, które wystosował Pan Adrian Z , że on 
stwierdził, ja zacytowałam sobie „spotkanie Komisji odbyło się i wybrało jeden 
projekt”. Komisja coś wybrała. A więc Pan Prezydent odrzucił. Dlaczego była tak 
niekompetentna? Dlatego moje pytanie! gdybym nie miała pisma Pana Adriana 
Zięba nie zadałbym tego pytania. W takim razie bardzo proszę. Dziękuję bardzo.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Nie, ale wydaje się, że, przepraszam, o 
stanowieniu, czy wybieramy projekt czy nie po to była powołana Komisja. Pan 
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Zięba, że tak powiem był tylko stroną. Tak? Czy osobą, która złożyła też projekt. 
Proszę bardzo Pani Radna Adriana Machowiak. 
 
Pani Radna Machowiak - Panie Przewodniczący, szanowna Rado Pani Radna 
Stefania Ratajczak trochę uprzedziła też moje zapytania, ale ja jedno wiem. 
Pracuję w poligrafii 16 lat i naprawdę miałam doczynienia z wieloma konkursami, z 
wieloma również na szczeblu Wyższej Uczelni i nie tylko, z wieloma pracami, z 
wieloma grafikami. Ja wiem ile godzin poświęca się na zrobienie takiego Loga. To 
był konkurs dla mieszkańców. W ogóle była Komisja, była powołana Komisja 
przez Pana Prezydenta, Komisja wybrała dany projekt i zgodnie z §7 punkt 4, 
który mówi, że wynik działań Komisji ostatecznie nie podlegają procedurze 
odwoławczej. A więc no Panu Prezydentowi się nie spodobało. O gustach się nie 
dyskutuje. Jeśli Komisja 7 osobowa wybiera, no to projekt został wybrany. 
Uważam, że odwołanie i odrzucenie faktycznie wszystkich prac i wszystkich 
godzin, które ci mieszkańcy poświęcili no to jest trochę brakiem szacunku wobec 
nich i wobec ich czasu. Niestety można byłoby jeżeli Komisja wybrała projekt 
można ewentualnie autora wezwać do poprawek, podyskutować, że może 
widzielibyśmy w tym projekcie minimalne zmiany. My jako Komisja Skarg nawet 
nie mieliśmy możliwości zobaczyć tych prac. To jest też trochę nie tak, bo 
moglibyśmy też ocenić, czy rzeczywiście są aż tak tragiczne, że tylko została 
jedna. Choć tu miała być jedna, która otrzymała największą ilość punktów. Tak, że 
tyle w tym temacie. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. W trybie ad vocem Pani 
Przewodnicząca Kotomska. 
 
Pani Radna Kotomska - Panie Przewodniczący ja chciałam tylko dodać, że 
Komisja nie zajmowała się poziomem artystycznym prac tylko miała rozstrzygnąć, 
czy skarga, która została złożona była zasadna. I tylko tyle należało do naszych 
kompetencji. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. W kolejności zgłoszeń Pan 
Radny Jacek Matecki. 
 
Pan Radny Matecki - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado ja tylko chciałbym 
delikatnie w kwestii formalnej zweryfikować wypowiedź Pani Przewodniczącej 
Hanny Kotomskiej, która padła, że Komisja Skarg i Wniosków rekomendowała 
uznanie skargi za bezzasadnej. Ja tylko przypomnę, że wynik głosowania na 
Komisji był 3:3, a zgodnie z § 19 naszego Regulaminu Rady uchwały podejmuje 
się zwykłą większością głosów, więc remis nie może dawać takiej rekomendacji i 
myślę, że bardziej zasadnym byłoby stwierdzenie, że  Komisja pozostawia to do 
rozstrzygnięcia Radzie Pedagogicznej przy remisowym wyniku głosowania na 
posiedzeniu Komisji Skarg i Wniosków. Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. W trybie ad vocem Radny 
Pan Adam Kośmider. Potem Pani Radna Hanna Kotomska.  
 
Pan Radny Kośmider - Chciałbym się tu odnieść do słów właściwie wszystkich 
Radnych, bo rozmawiamy ten sam temat, że kiedyś się dowiedziałem, że Pan 
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Prezydent podjął taką decyzję zastanawiałem się faktycznie jakie te Loga, te 
grafiki zostały przedstawione i może faktycznie przychylę się tutaj do słów Radnej 
Kotomskiej, że może faktycznie poziom nie był dostatecznie wysoki, ale podoba 
mi się, że Prezydent potrafił podjąć trudną decyzję, bo to jest decyzja 
niepopularna, ale to Logo ma symbolizować chwilę, która już się przez następne 
100 lat nie pojawi. Więc może faktycznie uruchomić ponownie ten konkurs i może 
faktycznie znajdzie się coś lepszego co zostanie zaaprobowane. Było ciało 
doradcze dla Prezydenta i Prezydent ostateczną decyzję miał podjąć i podjął i 
chwała mu za to, bo ja bym zrobił dokładnie to samo jeśli to Logo by mi się nie 
podobało. Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Tutaj Pani Radna Kotomska. 
 
Pani Radna Kotomska - Panie Przewodniczący z pokorą przyjmuję to co 
powiedział Pan Radny Matecki. Być może rzeczywiście użyłam niewłaściwego 
sformułowania. Natomiast stosunek głosów na Komisji, tak należy przedstawienie 
tego stosunku głosów, które padły na Komisji należy do pana Przewodniczącego, 
tak, że już nie chciałam tu jakby wchodzić w kompetencje. Dziękuję bardzo.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Tak. Dziękuję bardzo. Przy czym oczywiście, 
że zawsze stanowisko Komisji jest ważne, jest tam dla nas jakimś drogowskazem, 
ale i tak w konsekwencji to Rada decyduje i stąd oczywiście myślę, że Pan Radny 
Matecki też ma świadomość tego. Tak, że dlatego dzisiaj w programie Sesji 
znalazł się ten projekt uchwały. Wyczerpaliśmy dyskusję nad projektem uchwały 
na DRUKU 131. Przystępujemy do głosowania. Kto z Pań i Panów Radnych jest 
za podjęciem uchwały na DRUKU Nr 131. Kto się wstrzymał? Kto był przeciw? 
Jeszcze chwilę. Widzicie jak technika nam komplikuje sprawę, a tak podniesienie 
łapki, widzieliśmy się wszyscy. Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na 
DRUKU 131 został podjęty 12 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 4 głosach 
wstrzymujących się. Uchwała została podjęta. 
 

UCHWAŁA NR IX/131/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 29 

 
Uchwała została podjęta: 

 
12 głosami za, 
2 głosami przeciw, 
4 głosami wstrzymującymi się 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Kolejny projekt uchwały na DRUKU Nr 132 
dotyczy rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie w Lesznie  DRUK Nr 132 – jest na piśmie i stanowi załącznik nr 30 do 
niniejszego protokołu. I ponownie Panią Przewodniczącą Radną Kotomską 
proszę o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Pani Radna Kotomska - Dziękuję Panie Przewodniczący skarga, która wpłynęła 
do Biura Rady, dotyczyła działalności Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie w Lesznie. Na pierwszym posiedzeniu nie udało nam się rozstrzygnąć 
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skargi z powodu takiego, że czekaliśmy na rozstrzygnięcie Wojewody, który zajął 
się jakby meritum tej skargi i na kolejnym posiedzeniu mieliśmy już swego rodzaju 
jasność. Co prawda Pan Wojewoda nie rozstrzygnął zamiast tego, argumentując 
to tym, że nie ingeruje wewnętrzne w akty, które podejmujemy. Natomiast 
wynikało też z oceny biura Wojewody, że wszelkie akty prawne, które są 
zapisywane w Miejskim Ośrodku Pomocy Rodzinie są zapisywane prawidłowo i w 
związku z tym Komisja postanowiła uznać skargę za bezzasadną. Dziękuję 
bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej. 
Jednocześnie informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 132 
posiada  pozytywną opinię-stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (projekt 
zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie). Proszę o zgłoszenia do dyskusji nad 
projektem uchwały na DRUKU Nr 132. Pani Radna Pani Przewodnicząca Hanna 
Kotomska? 
 
Pani Radna Kotomska - Nie, nie, nie. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję, wobec braku zgłoszeń do dyskusji 
proszę o przegłosowanie projektu uchwały na DRUKU Nr 132. Kto jest za 
projektem uchwały? Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw? Dziękuję bardzo. 
Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 132 uzyskał 
pozytywną opinię jednomyślnie 18 głosami Radnych. 
 
 

UCHWAŁA NR IX/132/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 31 

 
Uchwała została podjęta: 

 
18 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Kolejny projekt uchwały dotyczy  przekazania 
wg właściwości wniosku dotyczącego możliwości upublicznienia drogi 
wewnętrznej znajdującej się na działce nr 101 – DRUK Nr 133 – jest na piśmie i 
stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu. I ponownie Panią 
Przewodniczącą Radną Hannę Kotomską proszę o przedstawienie projektu 
uchwały na DRUKU 133. 
 
Pani Radna Kotomska - Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo kolejny projekt 
uchwały na DRUKU Nr 133 dotyczy sprawy przekazania, przepraszam bardzo, bo 
ja tutaj ….(…) W dniu 22 marca do Biura Rady wpłynął wniosek, w którym 
wnioskodawcy zwrócili się do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o rozważenie 
możliwości upublicznienia drogi wewnętrznej znajdującej się na działce nr 101. 
Jest to teren w rejonie mniej więcej ul. Wilkowickiej i terenu przebudowy tej 
magistrali kolejowej naszej. W każdym razie Komisja też po długiej dyskusji byli 
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przedstawiciele kancelarii, która reprezentowała wnioskodawców. Zapoznaliśmy 
się dosyć szczegółowo z charakterem tego wniosku, staraliśmy się rzeczywiście 
rozważyć wszelkiej możliwości i żeby jakoś wesprzeć tych mieszkańców i 
doszliśmy do wspólnego wniosku, że najrozsądniejszym będzie podjęcie takiej 
uchwały sformułowanie swego rodzaju wniosku do PKP, które jakby do końca 
dysponuje tym terenem i podejmuje ostateczne decyzje, żeby PKP podpisało z 
mieszkańcami tego miejsca jak najrozsądniejsze umowy na ewentualne 
korzystanie z tego terenu przez tychże mieszkańców. Ponieważ tam wchodzi w 
grę kwestia ułatwienia dojazdu do domu itd. i myśmy taką uchwałę podjęli, że 
wystąpimy, poprzemy jakby ten wniosek mieszkańców, którzy będą się starać 
podpisać właśnie jak najkorzystniejsze warunki umowy z PKP. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Przy czym samodzielność 
działań powinien pomyśleć wcześniej i właściciel i geodeta wyznaczający tą 
działkę, że dostępność przez drogę, przynajmniej publiczną przede wszystkim 
powinno być do tych działek, przepraszam one dotyczą również zamieszkałych 
działek? Czy … Zamieszkałych. 
 
Pani Radna Kotomska - Z tego co ja wiem to ta sprawa ona już trwa od jakiegoś 
czasu i oni prawdopodobnie rzeczywiście mieszkańcy, jakby, nie chcę … troszkę 
przegapili pewien moment. Jakby nie do końca byli świadomi tego, że to się w ten 
sposób potoczy. No a w tej chwili rzeczywiście stało się dla nich niekorzystnie. 
Dlatego w związku z tym przekazali też tę uchwałę do realizacji Panu 
Prezydentowi. Taki jest nasz… taka była nasza rekomendacja tej Komisji.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Rozumiem, że również z taką intencją, z takim 
kierunkiem również będziemy decydować o tym projekcie uchwały. Proszę bardzo. 
Do dyskusji również zgłosiła się Pani Aleksandra Petrus-Schmidt. 
 
Pani Radna Petrus-Schmidt - Panie Przewodniczący jeżeli mogę zapytać na 
czym by tutaj miała polegać szczegółowo rola Prezydenta, bo mi się wydaje, że 
tutaj jest kwestia raczej ustanowienia drogi koniecznej w postępowaniu sądowym 
lub w postępowaniu polubownym i myślę, że tutaj pytanie podstawowe jest takie. 
Czy Pan Prezydent będzie, poza tym, że może służyć wsparciem czy będzie 
osobą decyzyjną w tej sprawie? Wobec tego tutaj przekazanie sprawy do Pana 
Prezydenta jako organu właściwego czy w celu pomocy mieszkańcom? (…) Ok. 
dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Przegapiłem informację Wysokiej Radzie o tym, 
że ten projekt uchwały na DRUKU 133 posiada pozytywną opinię-stanowisko 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (projekt zaopiniowany pozytywnie 
jednomyślnie). Właściwie dyskusję rozpoczęliśmy i chyba żeśmy ją zakończyli. Nie 
widzę więcej zgłoszeń. W takim razie proszę o … Tak? (…) 5 minut/ 10? 10! 10 
minut przerwy. Proszę bardzo. 
 
Przerwa. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Proszę o zajmowanie miejsc, kontynuujemy 
obrady. Proszę bardzo. Przerwaliśmy debatowanie nad projektem uchwały na 
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DRUKU Nr 133. Byliśmy gotowi przystąpić do przegłosowania tego projektu 
uchwały po dyskusji. Proszę w takim razie o przegłosowanie projektu uchwały na 
DRUKU Nr 133. Dotyczy przekazana wg właściwości wniosku dotyczącego 
możliwości upublicznienia drogi wewnętrznej znajdującej się na działce nr 101. Kto 
z Pań i Panów Radnych jest za podjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU 133 został 
przyjęty 16 głosami za, przy 0 głosów sprzeciwu i 0 głosów wstrzymujących się i 2 
Radnych nie brało udziału w głosowaniu. 
 

UCHWAŁA NR IX/133/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 33 

 
Uchwała została podjęta: 

 
16 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Projekt uchwały na DRUKU Nr 134 (jest na 
piśmie i stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu) dotyczy 
przekazania wg właściwości wniosku dotyczącego wzrostu poczucia 
bezpieczeństwa w Lesznie. I ponownie proszę Panią Przewodniczącą Radną 
Kotomską o przedstawienie Wysokiej Radzie projektu uchwały na DRUKU 134. 
 
Pani Radna Kotomska - Jeszcze raz dziękuję Panie Przewodniczący. Na 
DRUKU Nr 134 czytamy projekt uchwały dotyczący przekazania wg właściwości 
wniosku dotyczącego wzrostu poczucia bezpieczeństwa w Lesznie. Jest to 
wniosek jednego z mieszkańców miasta, który złożył  wniosek właśnie takiej treści, 
natomiast Komisja po zapoznaniu się z wnioskiem i z argumentacją autora uznała, 
że nie jest władna do rozpatrzenia takiego wniosku i postanowiła przekazać ten 
wniosek Panu Prezydentowi Miasta. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Bardzo dziękuję. Informuję Wysoką Radę, że 
projekt uchwały na DRUKU 134 posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji (projekt zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie). 
Proszę o zgłoszenia do dyskusji nad DRUKIEM Nr 134. Nie widzę. W takim razie 
przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały 
na DRUKU Nr 134? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, 
że projekt uchwały na DRUKU Nr 134 uzyskał aprobatę 16 Radnych obecnych na 
posiedzeniu, 2 Radnych nie brało udziału w głosowaniu. 
 
 
 
 
 
 

UCHWAŁA NR IX/134/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 35 
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Uchwała została podjęta: 
 

16 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Projekt uchwały na DRUKU Nr 135 dotyczy 
przekazania wg właściwości wniosku dotyczącego montażu modułowych toalet 
publicznych w Lesznie – DRUK Nr  135 . I ponownie proszę Panią 
Przewodniczącą  Radną Hannę Kotomską o przedstawienie Wysokiej Radzie 
projektu uchwały na DRUKU Nr 135 – jest na piśmie i stanowi załącznik nr 36 
do niniejszego protokołu. 
 
Pani Radna Kotomska - Panie Przewodniczący, szanowni Państwo Radni 
podobnie jak w poprzednim projekcie uchwały ten wniosek również wypłynął od 
mieszkańca miasta Leszna. dotyczył ewentualnego montażu toalet modułowych w 
Lesznie, toalet publicznych. Komisja oczywiście wysłuchała autora wniosku, 
natomiast po zapoznaniu się z treścią i przyjęciu argumentów i po dyskusji, 
postanowiła zgodnie z właściwością przekazać ten wniosek w kompetencje Pana 
Prezydenta Miasta. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że 
sam wniosek nie uzyskał rekomendacji  Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (nikt nie 
był za, 3 osoby były przeciw, 1 się wstrzymała). Proszę o zgłoszenia do dyskusji 
nad projektem uchwały na DRUKU Nr 135. Zamykam listę zgłoszeń. Proszę Panią 
Radną Adrianę Machowiak. 
 
Pani radna Machowiak - Ja jednak uważam, że te modułowe toalety w 
przyszłości, nie wiem, obecnie w tym roku, ten wniosek dotyczył dokładnie tego 
roku, czy tej kadencji. Ale uważam, że powinny być. I naprawdę w innych 
miastach są one wkomponowane w architekturę miasta. Nie stoją jakieś puste toi 
toi-e, które faktycznie źle wyglądają. Myślę, że na przyszłość trzeba się jednak z 
tym bardziej zapoznać. My mieliśmy  to w swoim programie i wiemy, że takie 
zapotrzebowanie ogólnie jest, bo konsultowaliśmy to z mieszkańcami. Więc jest 
takie zapotrzebowanie. Oczywiście nie w tym roku budżetowym, bo jest tak 
napięty, że odpada, ale na przyszłość można pomyśleć. Dowiedzieć się ile to 
kosztuje? Jak to wygląda? A są naprawdę świetne architektury, świetnie zrobione. 
Mogą to być nawet słupy ogłoszeniowe. Tak, że jest tyle różnych możliwości, że 
dlaczego nie? Dlaczego ma stać toi toi i obrzydzać miasto.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Rozumiem, że będziemy pamiętali przy 
dyskusji nad projektem, czy zgłoszenia propozycji nad projektem budżetu na rok 
2020. Dziękuję bardzo. Rozumiem, że jesteśmy gotowi do przegłosowania 
projektu uchwały na DRUKU Nr 135. Kto jest za tym projektem? Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały 
na DRUKU Nr 135 uzyskał aprobatę 17 Radnych, przy 0 głosów sprzeciwu i 1 
głosie wstrzymującym się. 



34 
 

 

 
 

UCHWAŁA NR IX/135/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 37 

 
Uchwała została podjęta: 

 
17 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
1 głosami wstrzymującymi się 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Kolejny projekt uchwały i kolejne wywołanie 
Pani Przewodniczącej Hanny Kotomskiej dotyczy przekazania wg właściwości 
wniosku dotyczącego zorganizowania w 2020 roku w Lesznie integracyjnego 
placu zabaw dla dzieci, w tym dla dzieci niepełnosprawnych  DRUK Nr 136 – jest 
na piśmie i stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu.  
O przedstawienie projektu uchwały proszę Panią Przewodniczącą Radną Panią 
Hannę Kotomską. 
 
Pani Radna Kotomska - Dziękuję Panie Przewodniczący. Dotyczący kolejny z 
wniosków z serii… których autorem jest bardzo aktywny mieszkaniec miasta 
Leszna. wniosek dotyczy zorganizowania w Lesznie integracyjnego placu zabaw 
dla dzieci w tym dla dzieci niepełnosprawnych. Chciałam tu dodać, że tutaj 
również toczyła się dosyć ożywiona dyskusja, ścierały się różne koncepcje. Jak 
wiemy na leszczyńskich placach zabaw mamy już coraz więcej stanowisk dla 
dzieci niepełnosprawnych. Autor wniosku co prawda miał na myśli jeden duży plac 
zabaw, na którym w jednym miejscu skupiałby te wszystkie funkcje. Tak, że 
dyskusja nawet była dosyć twórcza. Jedno tylko mogę powiedzieć, że zgodziliśmy 
się wszyscy, byliśmy zgodni w jednym, że w tym roku budżetowym na pewno 
takiego wniosku Komisja nie poprze. W związku z tym również analogicznie jak 
poprzednie wnioski postanowiliśmy przekazać ten Prezydentowi pod rozwagę. 
Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Informuję zarazem Wysoką 
Radę, że ten projekt uchwały na DRUKU Nr 136 posiada pozytywną opinię 
-stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (projekt zaopiniowany pozytywnie 
jednomyślnie). W takim razie proszę o zgłoszenia do dyskusji. Zamykam listę 
zgłoszeń. Pani Aleksandra Petrus-Schmidt. 
 
Pani Radna Petrus-Schmidt - Szanowni Państwo zgadzam się z tym, że ten 
wniosek powinien być przekazany wg właściwości. Natomiast chciałabym tutaj 
zwrócić uwagę na pewną rzecz. Jeżeli chodzi o miejsca integracyjne, z których 
mogą korzystać, również place zabaw, z których mogą korzystać dzieci mam 
miejsce, leszczyńską Famułę potocznie zwaną „Rojberkowem”, której elementami 
są również urządzenia dla osób niepełnosprawnych. Powiem Państwu tak: 
projektodawcy tego bardzo chcieli stworzyć właśnie miejsce dla osób 
niepełnosprawnych. Problem polegał na tym, że te osoby niepełnosprawne w 
bardzo małej ilości korzystają z tego miejsca, dlatego też na przyszłość musimy 
zwrócić uwagę, żeby jak najbardziej wyposażyć place zabaw w takie elementy, ale 
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dla tych osób jest istotne to, żeby to było blisko ich domu. Nie, żeby powstał jeden 
taki plac w jednym końcu miasta tylko to, żeby uwzględniać możliwość korzystania 
z urządzeń, które się montuje na placach zabaw, które po prostu Miasto stawia.  
Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Rozumiem, że to jest też 
sugestia, wyrażona z resztą teraz, obie Panie Radne, pochylenia się nad zapisami 
projektu budżetu na 2020 rok. I tą sugestię wyrażoną przez Panią Aleksandrę 
Petrus-Schmidt na pewno wykorzystamy. Być może da się to uczynić w ten 
sposób, że na istniejących do tej pory placach zabaw można właśnie je doposażyć 
właśnie w takie urządzenia. Dziękuję bardzo. Pani Radna Adriana Machowiak. 
 
Pani Radna Machowiak - Ten wniosek rzeczywiście miał być duży i nie tylko dla 
osób niepełnosprawnych, ale również zdrowych, starszych itd. my na Komisji 
powiedzieliśmy właśnie, że zwożenie teraz w jedno miejsce szczególnie osób 
niepełnosprawnych, no, bo dzieci aktywne, zdrowe wiadomo poruszają się 
swobodnie same, ale… znaczy same, no prościej, może tak samodzielnie, ale w 
każdym bądź razie mówiliśmy właśnie to były to mniejsze place, czy w dzielnicach 
miasta, np. czy w Gronowie, wiem, że tam będzie budowane, no to można już 
gdzieś uwzględnić. Czy Zaborowo, czy Zatorze, czy też w Centrum. Też 
mówiliśmy o tym żeby jednak nie był jeden wielki plac, bo zwożenie to jest bez 
sensu. Niebezpieczne nawet do końca. Lepiej żeby to było mniej, a w większej 
ilości części miasta. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Ponownie Pani w trybie ad vocem Pani Radna 
Petrus-Schmidt. 
 
Pani Radna Petrus-Schmidt - Ja jeszcze jednym zdaniem w takim razie takim 
placyk był wnioskowany. Istnieje. Jest to „Rojberkowo” Famuła na Zatorzu. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Tak, proszę. Głosujemy. Tak? Proszę o 
przegłosowanie projektu uchwały na DRUKU Nr 136. Kto z Państwa Radnych jest 
za? Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw? Dziękuję. Informuję Wysoką Radę, że 
projekt uchwały na DRUKU 136 w sprawie zorganizowania w 2020 roku placu 
zabaw, integracyjnego placu zabaw został podjęty jednomyślnie przez 18 
Radnych. Dziękuję bardzo.  
 
 

UCHWAŁA NR IX/136/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 39 

 
Uchwała została podjęta: 

 
18 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
 



36 
 

 

Pan Przewodniczący Malepszy - Projekt uchwały na DRUKU Nr 137 dotyczy 
rozstrzygnięcia petycji dotyczącej rozwiązania kwestii niedawno odnalezionych 
kamieni nagrobnych po zlikwidowanych dawnych zabytkowych cmentarzach w 
Lesznie – DRUK Nr  137 – jest na piśmie i stanowi załącznik nr 40 do 
niniejszego protokołu. I ponownie proszę Panią Hannę Kotomską o 
przedstawienie Wysokiej Radzie projektu uchwały na DRUKU Nr 137. 
 
Pani Radna Kotomska - Panie Przewodniczący, szanowni Państwo jest to jedna 
z trzech petycji, którymi zajmowaliśmy się. Trzech petycji, które dotyczą w 
zasadzie jednego, szerokiego dość tematu. Pierwsza z tych petycji dotyczyła, 
pierwsza z petycji, która wpłynęła dotyczyła jakby zagospodarowania, tak jak Pan 
Przewodniczący wspomniał, odnalezionych niedawno kamieni nagrobnych po 
zlikwidowanych cmentarzach. Autor petycji przedstawił nam swoją koncepcję w 
myśl, której chciałby utworzyć coś w rodzaju skweru pamięci, w którym umieściłby 
te odnalezione nagrobki, płyty nagrobne, nagrobki, a także pozostawiłby w 
towarzystwie tych odnalezionych płyt nagrobnych istniejący tam tzw. pomnik 
wdzięczności. Wysłuchaliśmy szczegółów tej koncepcji. Natomiast na tym samym 
posiedzeniu był obecny Pan Maciej Urban, Miejski Konserwator Zabytków, który 
przedstawił propozycje i, szczerze powiem, nie pamiętam stosunku głosowania, 
ale wydaje mi się, że wszyscy byliśmy jednogłośni tutaj, ponieważ pomysł Pana 
Konserwatora jest naszym zdaniem zdecydowanie ciekawszy, jakby wyczerpuje 
temat, szczegółowo ma na celu, skupienie wszelkich nagrobków, płyt nagrobnych i 
elementów Lapidarium, na terenie istniejącego już Lapidarium. Jeżeli Państwo 
macie pytania mam nadzieję, że Pan Maciej Urban odpowie jeżeli interesują 
Państwa szczegóły. W każdym razie poszliśmy w tym kierunku, żeby jednak 
uznać za właściwą koncepcję Miejskiego Konserwatora Zabytków, żeby to 
Lapidarium, które już jest mogło stać się jeszcze bardziej atrakcyjne i żeby skupić 
tam te wszelkie pozostałości po cmentarzach ewangelickich, kalwińskich i no i 
tyle. I w związku z tym postanowiliśmy petycję, która wpłynęła uznać za 
bezzasadną. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Informuję zarazem Wysoką 
Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 137 posiada pozytywną opinię-
stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (projekt zaopiniowany pozytywnie 
jednomyślnie). Proszę o zgłoszenia do dyskusji. Nie widzę. W takim razie 
przystępujemy do głosowania projektu uchwały na DRUKU Nr 137. Kto z Państwa 
Radnych jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 137 uzyskał pozytywną opinię 17 
Radnych, przy 1 głosie wstrzymującym się. 
 

UCHWAŁA NR IX/137/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 41 

Uchwała została podjęta: 
 

17 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
1 głosami wstrzymującymi się 
Pan Przewodniczący Malepszy - I kolejny projekt uchwały na DRUKU Nr 138, 
dotyczy rozstrzygnięcia  petycji dotyczącej godnego i trwałego upamiętnienia 
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powrotu Leszna do Macierzy – do Rzeczypospolitej wznosząc pomnik roku 1920 
w miejscu, gdzie obecnie znajduje się pomnik "wdzięczności Armii Czerwonej" – 
DRUK Nr 138 – jest na piśmie i stanowi załącznik nr 42. I ponownie proszę 
Radną Przewodniczącą Komisji Panią Hannę Kotomską o przedstawienie 
Wysokiej Radzie projektu uchwały na DRUKU Nr 138. 
 
Pani Radna Kotomska - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, szanowni 
Państwo Radni. Tutaj chciałabym trochę szerzej wypowiedzieć się na temat tego 
projektu uchwały, żeby nie wylać dziecka z kąpielą, jak to się ładnie, obrazowo 
określa. Ponieważ ten proces toczy się już od jakiegoś czasu nie chciałabym żeby 
jakby zatracili tą ostrość widzenia i zapomnieli co jakby by było źródłem i 
pomysłem na ten pomnik. Wszystko zaczęło się od konieczności zlikwidowania 
tzw. pomnika wdzięczności. Jak wszyscy wiemy, niestety Rada Miasta Leszna nie 
przychyliła się do tego projektu uchwały w związku z tym w tej chwili likwidacja 
tego pomnika leży w gestii Wojewody. Kiedy wpłynęła petycja o postawienie w tym 
miejscy pomnika wdzięczności z okazji rocznicy powrotu Leszna do Polski, do 
Macierzy, które przypada jak wiemy w styczniu 2020 roku. No, troszkę mieliśmy 
związane ręce, bo jako Komisja nie mogliśmy podjąć żadnej decyzji, ponieważ ten 
problem wcześniejszy nie został jeszcze rozstrzygnięty. Dlatego stąd taki zapis 
uchwały, że Rada Miejska nie przychyla się. Ja jednak mam tutaj, nie wiem, czy 
Państwo, czy Pani Mecenas się ze mną zgodzi, żeby w § 1po w cudzysłowie 
„wdzięczności Armii Czerwonej”, po przecinku dodać zapis „do czasu zakończenia 
procedury likwidacyjnej tego pomnika”, ewentualnie, mówię na gorąco, być może 
jakoś to przeredagować, by było, nie wiemy jak to się skończy, natomiast 
ponieważ z treści uchwały wynika, że „uznajemy doniosłość powrotu Leszna w 
granice odrodzonej Rzeczpospolitej i, że z uwagi na fakt w miejscu  wskazanym 
na usytuowanie pomnika upamiętniającego to wydarzenie obecnie znajduje się 
inny pomnik, tym samym dajemy wyraz, że stawiamy pewien warunek, 
okoliczność warunkową. Tak? Więc chciałabym, nie wiem czy Państwo się ze mną 
zgodzą, żeby w tym § 1 nie zamykać tej możliwości powrotu do tematu. W 
momencie kiedy Wojewoda zadecyduje, czy zakończy procedurę likwidacyjną 
tego, moim zdaniem, haniebnego pomnika, żeby jednak móc wrócić do tematu. 
Pani Emilio… „Rada Miejska nie przychyla się do żądania zawartego w petycji z 
dnia 13 marca 2019 roku dotyczącej godnego i trwałego upamiętnienia powrotu 
Leszna do Macierzy – do Rzeczypospolitej wznosząc pomnik roku 1920 w 
miejscu, gdzie obecnie znajduje się pomnik "wdzięczności Armii Czerwonej"”… no 
właśnie, bo to by trzeba chyba w ogóle przeredagować. Tak? Tzn. w uzasadnieniu 
jest zapisane. Czy w takim razie nie musimy tego w treści uchwały zaznaczać. 
Dobrze. Rozumiem. Ok. w takim razie ja jestem o tym przekonana. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę bardzo. W trybie ad vocem Pan 
Przewodniczący Adam Kośmider. 
 
Pan Radny Kośmider - Szanowni Państwo tutaj tego faktu, że ten doniosły dzień, 
który nadchodzi jest wart upamiętnienia, tutaj chyba dyskusji nie będzie. Jeśli 
chodzi o pomnik no to o czym mówiliśmy poprzednio i jeszcze poprzednio, no 
będzie ten temat wracał jak bumerang. No oczywiście mamy czas trzech miesięcy 
żeby odpowiedzieć na petycję i no w tej chwili nie możemy wiążąco na tą petycję 
odpowiedzieć. Są jakby zawarte tutaj w uzasadnieniu treść tego uzasadnienia. 
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Szanowni Państwo no myślę, że tutaj autor tej petycji myślał, że tutaj ten temat 
rozwiąże się w ciągu tych  trzech miesięcy. Niestety się to nie stało. Nic nie stoi na 
przeszkodzie, żeby ponownie z taką petycją wystąpił dla tych z Państwa, którzy 
zgadzają się żeby faktycznie ten pomnik powstał w tym miejscu zamiast tego 
pomnika, który w tej chwili tam stoi i szpeci to miejsce. Proponuję po prostu 
wstrzymać się od głosu. Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Przepraszam to rozumiem, że jest wniosek pod 
naszym adresem. Pana sugestia, ale nie wniosek formalny przecież. No więc 
dobrze. (…) Pozytywna. Proszę bardzo już w trybie ad vocem Pani Aleksandra 
Petrus-Schmidt. 
 
Pani Radna Petrus-Schmidt - Szanowny Panie Radny naszym zadaniem jest 
rozstrzygnięcie na dzień dzisiejszy konkretnej petycji. I abstrahując od tego co Pan 
powiedział w części się zgadzam, że na dzień dzisiejszy nie jest możliwe 
pozytywne rozstrzygnięcie tej petycji, ale jest możliwe w przyszłości jej 
ponowienie. Sugestia, żeby wstrzymać się od głosu w tej konkretnej sprawie 
uważam za chybioną z bardzo prostego powodu, bo jeżeli wszyscy się 
wstrzymamy to nie doprowadzimy do rozstrzygnięcia petycji. Dobrze, dziękuję 
bardzo. W kolejności zgłoszeń Pani Radna Bernardyna Kaźmierczak. 
 
Pani Radna Kaźmierczak - Jestem przeciwna żebyśmy tu zmieniali zapis 
paragrafu, bo tak jak było w poprzedniej Radzie, są różne opinie i nie możemy w 
tym momencie, w projekcie uchwały sugerować co należy postąpić. Dziękuję.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Rozumiem, że jesteśmy 
gotowi do głosowania projektu uchwały na DRUKU Nr 138. Kto jest za zapisem 
projektu uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Proszę bardzo w takim 
razie zarządzam reasumpcję głosowania nad projektem uchwały na DRUKU Nr 
138. Proszę o powagę. Informuję Wysoką Radę, że za projektem uchwały na 
DRUKU Nr 138 głosowało 11 Radnych, przy 0 głosów przeciwnych i 7 głosach 
wstrzymujących się. Uchwała została podjęta. 
 

UCHWAŁA NR IX/138/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 43 

 
Uchwała została podjęta: 

 
11głosami za, 
0 głosami przeciw, 
7 głosami wstrzymującymi się 
 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Również mamy projekt uchwały na DRUKU Nr 
139, dotyczy rozstrzygnięcia petycji dotyczącej umieszczenia niedawno 
odnalezionych tablic nagrobnych, pochodzących z leszczyńskich cmentarzy,  
w Parku im. J. Heermanna– DRUK Nr 139 – jest na piśmie i stanowi załącznik 
nr 44 do niniejszego protokołu. Ponownie proszę Panią Przewodniczącą Radną 
Hannę Kotomską o przedstawienie Wysokiej Radzie projektu uchwały. 



39 
 

 

 
Pani Radna Kotomska - To już ostatnia. Dziękuję Panie Przewodniczący. Nie 
będę już zamęczać Państwa. Projekt uchwały na DRUKU Nr 139 dotyczy trzeciej 
z petycji tzw. „pomnikowych”, które wpłynęły do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
Petycja ta miała na … jakby celem tej petycji było, celem autorów tej petycji było 
umieszczenie płyt odnalezionych płyt nagrobnych i nagrobków w Parku Jana 
Heermanna. Jak Państwo wiecie na terenie byłego cmentarza. Po rozpatrzeniu, 
ponieważ wszystko to działo się razem. Dlatego ja, trochę może chaotycznie o tym 
opowiadam, natomiast właśnie obecność autorów petycji i Pana Konserwatora na 
jednym z posiedzeń Skarg, Wniosków i Petycji pozwoliła nam jakby całość tej 
sprawy wyjaśnić. Nie rozpatrywaliśmy tej petycji osobno tylko wszystkie trzy 
razem. I w związku z tym tak jak wspomniałam już przy okazji zagospodarowania i 
możliwości ulokowania w Lapidarium tych odnalezionych zabytków, płyty 
nagrobnej. Dlatego postanowiliśmy również te decyzje uznać za bezzasadną 
wobec propozycji, którą złożył nam Konserwator i zapewnieniu również ze strony 
Pana Konserwatora, że Parafia Św. Krzyża gotowa jest nam użyczyć miejsca, 
żeby z Lapidarium rzeźby nagrobnej w Lesznie zrobić miejsce ekspozycji, całości 
tego cennego zabytku. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej. 
Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 139 posiada 
pozytywną opinię-stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (projekt 
zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie). W takim razie proponuję dyskusję, 
rozpoczęcie dyskusji nad projektem uchwały na DRUKU Nr 139. Proszę o 
zgłoszenia. Nie widzę w takim razie proszę o przegłosowanie projektu uchwały na 
DRUKU Nr 139. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję 
bardzo. Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU 139 został 
zaopiniowany pozytywnie przez 18 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt się nie 
wstrzymał. 
 

UCHWAŁA NR IX/139/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 45 

 
Uchwała została podjęta: 

 
18 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 

Pkt 5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Zakończyliśmy punkt 4, dyskusje nad 
projektami uchwał. W punkcie 5 interpelacje i zapytania Radnych. Proszę w 
kolejności o przedstawienie interpelacji Panią Radną Adrianę Machowiak, potem 
Panią Radną Stefanię Ratajczak. 
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Pani Radna Adriana Machowiak - Panie Przewodniczący, szanowni Państwo ja 
właściwie składam zapytanie. Proszę o podanie konkretnych kryteriów jakimi Pan 
Prezydent lub Młodzieżowa Rada Miasta kieruje się przy wyborze opiekuna 
Młodzieżowej Rady Miasta Leszna. Po obejrzeniu materiału przed Sesją 
Młodzieżowej Rady Miasta sposobu udzielania wywiadu przez Pana Jarosława 
Łukaszewskiego oraz konfrontowaniu z uczniami w świetle kamer tzw. prawdy 
można odnieść wrażenie, że takie zachowanie opiekuna Młodzieżowej Rady 
Miasta Leszna były skrajne, trochę nieodpowiedzialne. Funkcja opiekuna 
Młodzieżowej Rady Miasta Leszna jest bardzo ważna dla młodych ludzi. Opiekun 
powinien chronić uczniów, a nie wystawiać ich przed kamerę z zaskoczenia. W 
związku z tym ze środowisk nauczycielskich, psychologów, rodziców, czy 
prawników zwróciło się do mnie i wyraża swoje zaniepokojenie, z całej Polski, nie 
tylko z Leszna (…) wyraża swoje zaniepokojenie i troskę o to czy funkcję opiekuna 
pełni osoba godna zaufania. Nie, nie tylko. Młodych mieszkańców miasta Leszna i 
czy w ich oczach działa z pozycji siły autorytetu nauczyciela. Ja zapoznając się ze 
Statutem Młodzieżowej Rady Miasta Leszna przyuważyłam, że tam powinno być 
dwóch opiekunów i dlatego wnioskuję zgodnie z § 92 punktem 2 Statutu 
Młodzieżowej Rady Miasta Leszna o powołanie drugiego opiekuna. Między 
innymi. Dziękuję. (interpelacja stanowi załącznik nr 46 do niniejszego 
protokołu). I chciałabym poznać kryteria. Czy to jest konkurs? Czy cokolwiek? 
Nie wiem.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję. Pani Radna Stefania Ratajczak. Pan 
Radny Jarosław Zielonka w kolejności. 
 
Pani Radna  Ratajczak - Dziękuję bardzo. Składam dwie interpelacje (są 
załącznikami nr 47 i 48 do niniejszego protokołu). Jedna została, trzecia 
została wykonana natychmiast. Pierwsza interpelacja. Zwracam się z zapytaniem 
jakie są lub będą poczynione starania w celu zabezpieczenia miejsc przyjęcia do 
szkół średnich? Proszę o podanie ilu będzie to dotyczyło absolwentów trzecich 
klas gimnazjalnych oraz ósmych klas podstawówek. Druga interpelacja zgodnie z 
projektem Ustawy przygotowanej przez Ministerstwo Rodziny, Płacy i Polityki 
Społecznej dotyczącej wyłączenia dodatku stażowego z minimalnego 
wynagrodzenia za pracę ma nastąpić z dniem 1 stycznia 2020 roku. Zwracam się 
z zapytaniem jakie skutki finansowe będą z tego tytułu w roku 2020? Proszę 
również o podanie ile pracowników będzie objętych tymi zmianami? To będą 
bardzo korzystne zmiany dla pracowników najniżej uszeregowanych. Podam 
przykład. Jeżeli ogłoszą, a dzisiaj czytałam, że ma być minimalne wynagrodzenie 
2 450 zł to proszę sobie wyobrazić, że pani sprzątaczka, czy pani pomoc 
nauczyciela, czy pani kucharka w przedszkolu dociągnie do 3 000 z wysługą lat, 
oczywiście. To jest coś bardzo dobrego. To jest daleko posunięte w Ministerstwie. 
Ja tam rozmawiałam z osobą z Ministrem do tego kompetentnym. Bardzo daleko 
posunięte. Mam nadzieję, że Posłowie to uchwalą. I trzecia moja interpelacja, tu 
już nie będę czytała, tylko podziękuję Panu Dyrektorowi Zieleni Miejskiej, bo 
przycięcie trawy na Drodze św. Jakuba nastąpiło natychmiast. Tak, że bardzo 
dziękuję  Panu Dyrektorowi. Nie ma go dlatego nie czytam. Ale dziękuję mu 
naprawdę w imieniu swoim i mieszkańców. Powiem Państwu, że coś zdarzyło się 
takiego śmiesznego. Ta osoba, która mnie prosiła o przycięcie trawy kilkakrotnie, 
tu jest wielki ukłon do Radia Elka, tam wiele rzeczy mieszkańcy załatwiają i ta 
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Pani, ja często tam jeżdżę rowerem wychodzi i mówi coś takiego: „Pani Steniu nie 
mogę się dodzwonić do Radia Elka, ale Pani to tak jak Radio Elka wszystko 
załatwi”. No i się okazało, że załatwiłam. Tak, że bardzo dziękuję. Bardzo dziękuję 
Pani Radnej. Pan Radny Jarosław Zielonka. Następny Pan Radny Przemysław 
Górzny. 
 
Pan Radny Zielonka - Panie Przewodniczący, szanowni Państwo w imieniu 
mieszkańców Leszna zwracam się z wnioskiem o zwiększenie bezpieczeństwa ul. 
Dekana 10. Dotyczy to samochodów wyjeżdżających z Miejskiego Zakładu 
Budynków Komunalnych oraz też tych samochodów, które przyjeżdżają tam do 
sklepu meblowego i jest tam taka sytuacja, że po prawej stronie zasłania płot. 
Proponuję tam postawić jakieś lustro ponieważ znak STOP dla wyjeżdżających, 
mimo wszystko rowerzyści jeżdżą dość szybko i nie zauważają, nie można ich w 
ogóle dostrzec, zauważyć, tak, że w związku z tym proszę o wystawienie lustra 
bądź też postawienie na tym odcinku dla rowerzystów znaku STOP (interpelacja 
jest na piśmie i stanowi załącznik nr 49 do niniejszego protokołu). Dziękuję.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Bardzo dziękuję. Pan Radny Przemysław 
Górzny. 
 
Pan Radny Górzny - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado od kilku miesięcy 
prowadzony jest remont drogi krajowej nr 12 w obrębie miasta Leszna. podczas 
prowadzonych prac nieuniknione są zamknięcia drogi, co z tym się wiąże objazdy i 
korki ze względu na porę dnia. Zwiększony ruch odbywa się dla pojazdów 
samochodowych jadących od ul. Niepodległości, przy skrzyżowaniu z al. 
Konstytucji 3 Maja i skręcających w prawo w stronę Wrocławia oraz dla 
samochodów znajdujących się na skrzyżowaniu ul. Estkowskiego z al. Konstytucji 
3 Maja i skręcających również w prawo w stronę Poznania, czyli tzw. prawoskręty. 
Na każdym z wyżej wymienionych skrzyżowań znajdują się przyciski dla pieszych, 
które powodują włączenie światła zielonego dla pieszego. Czy przyciski 
zapalające zielone światło spełniają swoje znaczenie i włączają światło zielone 
tylko wtedy gdy pieszy faktycznie ma zamiar skorzystać ze skrzyżowania? Czy to 
jest niezależnie od tego zapala się światło zielone także czasowo? Proszę o 
dzielenie informacji w jaki sposób ustawione są tzw. sygnalizatory świetlne? Z 
obserwacji mieszkańców jak i własnej wynika, że światła na w/w skrzyżowaniach 
działają niespójnie co powoduje korki dla ruchu samochodowego, skręcających 
głównie w prawo. Równocześnie proszę o spowodowanie weryfikacji w/w 
sygnalizatorów i udzielenie odpowiedzi, czy możliwe jest usprawnienie ruchu 
zarówno samochodowego jak i pieszego na tych skrzyżowaniach (jest na piśmie  
i stanowi załącznik nr 50 do niniejszego protokołu). I kolejne jeszcze 
dotyczące pojemników i odpadów (jest na piśmie i stanowi załącznik nr 51 do 
niniejszego protokołu). W ubiegłym roku został wprowadzony program 
pilotażowy do odbioru bioodpadów z terenu Gminy Krobia. Proszę o informację jak 
wygląda realizacja programu? Jakie są jego skutki? Czy zgodnie z zapowiedziami 
mieszkańcy Leszna, w tym spółdzielni mieszkaniowe, wspólnoty od stycznia 2020 
roku będą musieli posiadać dodatkowe pojemniki koloru brązowego do odbioru 
bioodpadów? Jak często będzie się odbywać odbiór bioodpadów od odbiorców 
zamieszkałych w domkach jednorodzinnych, a jak często od spółdzielni czy od 
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wspólnot? Czy w związku z wprowadzeniem w/w pojemników planowane jest 
podniesienie opłaty za odbiór odpadów komunalnych? Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Informuję Państwa Radnych, 
że interpelujący, czy adresaci interpelacji mają 14 dni na udzielenie pisemnej 
odpowiedzi na interpelacje. Wyczerpaliśmy punkt 5 naszych obrad. 
 

Pkt 6. Wolne głosy i wnioski.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Punkt 6 wolne głosy i wnioski. Proszę o 
zgłoszenia. Chciałbym poinformować Wysoką Radę, że zakończył swoją pracę 
Zespół do Spraw Mediów. Rekomendujemy Panu Prezydentowi współpracę z 
czterema mediami, z czterema różnymi tytułami. Pan Prezydent decyduje z kim tą 
umowę będzie podpisywał. Tam proponujemy również kwoty i formy współpracy. 
Na podstawie doświadczeń i zgłoszonych ofert przez media lokalne. Proszę 
bardzo Pan przedsiębiorca Pan Żak. 
 
 Mieszkaniec Przedsiębiorca - Szanowny Panie Prezydencie, szanowni Państwo 
Radni jak Państwo pamiętają budowałem tą Aleję Gwiazd Żużla, na której nic się 
nie poprawia. Jest użytkowana. Wielka radość nowe tablice, nowe nazwiska, ale 
naprawdę Zakład mój jest faktycznie zniszczony. Ja sobie poradzę, podniosę się z 
tego, ale sam uraz dla Miasta Leszna gdzie tyle się mówi, że jak okupant najechał 
na miasto, zrobił takie zniszczenia. Czy my mamy teraz XXI wiek i na mnie się 
dokonuje to samo. Dorobek całych moich lat pracy jest niszczony, jest odbierany 
bezprawnie i z Prezydentem nie mogę się spotkać od półtora miesiąca próbuję się 
zapisać do i w sekretariacie. Mam odmowy, że Prezydent w ogóle nie przyjmuje. 
No nie wiem jak z tym żyć. Czy ci co byli za kratami mieli więcej do powiedzenia 
ode mnie? Podobno jest wolność, podobno mamy teraz, możemy gadać, 
pluralizm. A tu się okazuje nie! Bynajmniej dla mnie tego nie ma. I Państwo Radni 
widzicie to. Było tyle plucia, tyle było oszustwa przy odbiorze, przy podobno ile 
tam jest złych rzeczy wykonanych, że beton nie taki, że kolory nie takie. To 
dlaczego Miasto Leszno zapłaciło za beton w Ambicie? I szanowni Państwo 
naprawdę no pomóżcie mi z tego troszeczkę wyjść. Ja myślę, że to co chciałem w 
życiu osiągnąłem, ale chciałbym jeszcze pożyć jakiś czas, a tu jest coraz, coraz 
gorzej. Dziękuję bardzo. To jest aż przykre przychodzić tu i prosić jeżeli jest taka 
radość Radni PiS-u wpadliście na pomysł Alei Gwiazd. Czemu nie chcecie mi 
pomóc? Na pierwszej Sesji jak byłem we wrześniu 2017 było dużo ciekawych słów 
i to wszystko spełzło na niczym. Jak mnie nie ma to jest fajnie, jak przyjdę no się 
robi niedobrze. Mi też niedobrze. Ja bym chciał pracować, ja bym chciał uczni 
kształcić z Zespołu Szkół Rolniczo-Budowlanych. Były dwa roczniki Technikum 
Drogowego z mojej inicjatywy, były Zespół Szkół Technicznych na Dąbrowskiego. 
Te chłopaki mieli u mnie praktyki. Tak, że coś dobrego myślę dla Leszna zrobiłem. 
Zbudowałem trochę ulic, chodników i tak samo Aleja Gwiazd… Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Pani Radna Aleksandra 
Petrus-Schmidt. 
 
Pani Radna Petrus-Schmidt - Panie Pawle jeżeli Pan chce w jakikolwiek sposób 
przeciąć tą spiralę. To ma Pan dwie możliwości. Przede wszystkim proszę wziąć 
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pod uwagę, że Rada Miejska nie jest organem kompetentnym do rozstrzygania tej 
sprawy. Ma Pan możliwość  skorzystania z trybu albo tutaj sądowego, albo może 
ewentualnie jeżeli ma Pan w stosunku do konkretnych osób konkretne  zarzuty 
może Pan też skorzystać z trybu skargowego. Tutaj także proszę też zrozumieć 
naszą sytuację. My nie jesteśmy organem rozstrzygającym tego typu spory. I nie 
jesteśmy do tego kompetentni. To nie jest kwestia woli, to jest kwestia 
kompetencji. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Kolejne zgłoszenia do punktu 
wolne głosy i wnioski? Nie widzę. W takim razie bardzo dziękuję za aktywność na 
IX Sesji. Pan Kazimierz Jęcz. Proszę.  
 
Pan Radny Jęcz - Ja tutaj jeszcze chcę jakby przekluczyć tą wypowiedź 
Koleżanki Oli. Panie Żak Pan nas wywołał więc ja muszę też jedno, dwa zdania od 
nas Panu odpowiedzieć, wytłumaczyć. Był Inspektor Nadzoru? Był? Tak? 
Zakwestionował niektóry zakres Pańskiej, Pańskiego wykonania nawierzchni 
szczególnie? Zakwestionował! Tak jak Koleżanka powiedziała no niestety my nie 
jesteśmy (…) Sądem. To musicie Państwo rozstrzygnąć między sobą. Ja jestem 
również Inspektorem Nadzoru na budowach i tam załatwiamy sprawy. Tam proszę 
Pana albo przyjmujemy, odbieramy dokładnie obiekt budowlany i oddajemy go do 
użytku, albo go nie oddajemy. Pan doskonale rozumie przecież. Dziękuję. 
 

Pkt 7. Zakończenie. 
 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Zamykam obrady IX Sesji Rady Miasta. 
Dziękuję bardzo za aktywność Radnym i do zobaczenia w czerwcu. 
 
 
 
        Protokołowała:                                                 Przewodniczący Obrad: 
 
                                                                           Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
 
 
        Anna Szkutnik                                                      Tomasz Malepszy  
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Wyniki głosowania jawnego przeprowadzonego podczas IX Sesji Rady Miejskiej 
Leszna w dniu 30 maja 2019 roku – są na piśmie i stanowią załącznik nr 52 do 
niniejszego protokołu. 
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